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§ 128

Information - Kommunrevisionens granskning av IT- 
och säkerhetsinformation , KS 2018/3
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Anteckna informationen till protokollet.

Beskrivning av ärendet
Information om kommunrevisionens granskning av IT- och 
informationssäkerhet.

Underlag för beslut
Kommunrevisionen och PwC, Granskning av IT- och informationssäkerhet, 
2018-04-27 
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§ 129

Genomlysning av intäkter på kommunstyrelsen, KS 
2018/54
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Anteckna att uppdrag genomlysning av intäkter är redovisat.

2. Uppdra åt samhällsbyggnadsavdelningen att se över den del av taxa för  
plan- och byggverksamheten som berör priset per timme inom 
planverksamheten.

3. Uppdra åt samhällsbyggnadsavdelningen att se över systemet med 
tidredovisning och mallarna för exploateringsavtalen inom mark- och 
exploateringsenheten.

4. Uppdra åt kommunchefen att se över rutinerna kring hur 
kommunstyrelseförvaltningen säkerställer att, för förvaltningen, möjliga 
statsbidrag, EU-bidrag och andra stöd söks. 

5. Uppdra åt arbetsmarknadsavdelningen att arbeta för en ökad finansiering 
från Arbetsförmedlingen.

Beskrivning av ärendet
I budget 2018 specificerades ett uppdrag till samtliga nämnder, att göra en 
genomlysning av sina externa intäkter, se vidare i beslutsunderlag 
”uppdragsbeskrivning-genomlysning av intäkter”, tjänsteskrivelse 
2017-12-12.

Uppdragsredovisningen ska omfatta:
- Sammanställning över gällande priser, taxor och avgifter (2018).
- Redogörelse för hur ofta priser, taxor och avgifter ändras och vad som 
ligger till grund för dessa förändringar.
- Resonemang kring konsekvenser av eventuella höjningar av de priser, 
taxor och avgifter som kommunen själv kan påverka.
- Redogörelse för hur vi på ett bättre sätt kan använda riktade statsbidrag, 
EU- bidrag och andra stöd för att finansiera investeringar och drift.
- Sammanställning av intäkter, dvs. utfall och budget, under 2014–2017. 
Intäkterna ska vara specificerade så att det tydligt framgår vad som avses.

Uppdraget redovisas i tjänsteskrivelsen ” Uppdrag i budget 2018-
genomlysning av intäkter kommunstyrelsen”.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att uppdraget av genomlysning av 
intäkter ska anses redovisat. Vidare föreslås ytterligare uppdrag. 
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Samhällsbyggnadsavdelningen föreslås se över den del av taxa för plan- och 
byggverksamheten som berör priset per timme inom planverksamheten. 
Samhällsbyggnadsavdelningen föreslås även se över systemet med 
tidredovisning och mallarna för exploateringsavtalen inom mark- och 
exploateringsenheten. Slutligen föreslås uppdra åt kommunchefen att se 
över rutinerna kring hur kommunstyrelseförvaltningen säkerställer att, för 
förvaltningens del, möjliga statsbidrag, EU-bidrag och andra stöd söks.

Ekonomi
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-05-04
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2017-12-12 
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2018-05-03
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§ 130

Kommunstyrelsens månadsuppföljning för mars 2018, 
KS 2018/167
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Godkänna kommunstyrelsens månadsuppföljning för perioden januari-
mars 2018.

Beskrivning av ärendet
Ekonomiavdelningen vid kommunstyrelseförvaltningen har upprättat 
månadsuppföljning för perioden januari-mars 2018. Kommunstyrelsen, 
exklusive affärsverksamhet, redovisar ett överskott för perioden om 2,2 
mkr. Inklusive affärsverksamheten uppgår överskottet till 2,1 mkr.

För helåret 2017 prognostiserar kommunstyrelsen ett sammantaget utfall om 
166,1 mkr mot budgeterat 166,7 mkr vilket innebär en positiv avvikelse med 
0,6 mkr. Det är utvecklingsavdelningen som prognostiserar ett överskott till 
följd av vakanser.

Motivering av beslut
Ekonomiavdelningen har upprättat månadsuppföljning för kommunstyrelsen 
perioden januari-mars, vilken föreslås ska godkännas.

Ekonomi
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-04-18
Kommunstyrelsens månadsuppföljning för perioden januari-mars 2018
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§ 131

Kommunens månadsuppföljning och prognos mars 
2018 , KS 2018/168
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1 Anteckna att månadsuppföljning har redovisats.

Beskrivning av ärendet
Driftavvikelsen hos nämnderna för perioden är ett underskott om 2,1 mkr. 
Nämndernas sammanlagda prognos för 2018, beaktat de centrala 
nämndsmedlen, är ett underskott om 9,3 mkr. Försörjningsstödet, kultur- 
och fritidsnämnden samt tekniska nämnden prognostiserar underskott för 
året medan kommunstyrelsen och barn- och utbildningsnämnden 
prognostiserar överskott.

Motivering av beslut
Ekonomiavdelningen har sammanställt nämndernas månadsuppföljningar 
för perioden januari-mars och nämndernas prognoser för 2018.

Ekonomi
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-04-18
Månadsuppföljning Falkenbergs kommun mars 2018 inkl nämnderna
Bilaga socialnämnden volymer mars 2018
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§ 132

Samlokalisering av försörjningsstöd och 
arbetsmarknadsavdelningen, KS 2018/48
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Under förutsättning att socialnämnden tillstyrker förslaget om 
samlokalisering, ge avdelningschefen på arbetsmarknadsavdelningen i 
uppdrag att teckna avtal gällande förhyrning av lokaler på Kanslistvägen 
10 för arbetsmarknadsavdelningens verksamhet. 

Beskrivning av ärendet
Kommunfullmäktige gav i samband med 2018 års budget i uppdrag till 
socialnämnden och kommunstyrelsen att under 2018 genomföra en 
samlokalisering av arbetsmarknadsavdelningen och 
försörjningsstödsverksamheten. Uppdraget ska redovisas för 
kommunfullmäktige senast i juni 2018.

En översyn av lämpliga lokaler i vilka kommunen redan bedriver 
verksamhet har gjorts. Bedömningen är att det saknas lokaler som är eller 
som skulle kunna göras tillgängliga som är tillräckligt stora. Externa lokaler 
har undersökts och tre olika lokaler har besökts. Två av dessa alternativ föll 
på storleken. Det alternativ som bedöms tillräckligt stort och som också i 
övrig bedöms lämpligt är lokaler på första och andra våningen på 
Kanslistvägen 10 i Falkenberg.

Motivering av beslut
Utifrån en samlad bedömning bedöms lokalerna på Kanslistvägen 10 som 
lämpliga för en samlokaliserad verksamhet bestående av försörjningsstödet 
och arbetsmarknadsavdelningen. Lokalerna bedöms uppfylla, eller kunna 
uppfylla, de uppsatta kriterierna. Lokalerna bedöms vidare ge goda 
möjligheter för samverkan samt kunna tillgodose de behov verksamheterna 
har.

Närheten till Arbetsfördelningen bedöms som positivt då det genom detta 
skapas goda förutsättningar till en fördjupad samverkan kring personer 
utanför arbetsmarknaden och med försörjningsstöd. Det får ses som en 
närmast unik möjlighet att på detta sätt kunna föra kommunens 
arbetsmarknadsinsatser och Arbetsförmedlingen närmare varandra.

Under förutsättning att erforderliga beslut fattas i socialnämnd och 
kommunstyrelse kan flytt ske andra kvartalet 2019.

Ekonomi
För att samlokaliseringen ska vara möjlig behöver verksamheterna 
kompenseras för de ökade hyreskostnader som samlokaliseringen skulle 
medföra vilket har beräknats till 890 000 kronor för socialförvaltningen och 
600 000 kronor för kommunstyrelseförvaltningen. Till detta kommer de 
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investeringskostnader som krävs i samband med flytten. Sammanlagt 
bedöms investeringskostnad och flyttkostnad utgöra 2 250 000 kronor. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-04-23
Utredning Samlokalisering av Arbetsmarknadsavdelningen och 
försörjningsstödsverksamheten 2018-04-26
Kommunstyrelseförvaltningen, Riskanalys AMA, 2018-04-05
Socialförvaltningen, Riskanalys stöd och försörjning, 2018-04-25
Bilaga Ritning plan 1
Bilaga Ritning plan 2
Bilaga fasad

Yrkande
Mari-Louise Wernersson (C) och Tore Holmefalk (C) yrkar bifall till 
arbetsutskottets förslag. 

Per Svensson (S) yrkar avslag på arbetsutskottets förslag och föreslår att 
socialförvaltningen återkommer med nytt förslag till kommunstyrelsen 
sammanträde i oktober 2018.

Propositionsordning
Ordförande ställer proposition på arbetsutskottets förslag mot 
Per Svenssons (S) ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar 
i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

Votering 
Votering begärs och verkställs. 

Ja-röst för arbetsgivarutskottets förslag. 
Nej-röst för Per Svenssons (S) yrkande.

Ledamot JA NEJ Avstår
Per Svensson (S) X
Claës-L Ljung (M) X
Dahn Persson (S) X
Tore Holmefalk (C) X
Anna Johansson (S) X
Niklas Liljeroth (M) X
Stig Agnåker (C) X
Lars Fagerström (L) X
Rebecka Kristensson (S) X
Susan Pettersson (KD) X
Lennart Torstensson (S) X
Jan Berge (MP) X
Mari-Louise Wernersson (C) X

Med ett utfall om åtta ja-röster mot fem nej-röster beslutar 
kommunstyrelsen i enlighet med arbetsgivarutskottets förslag.
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Reservation
Per Svensson (S), Dahn Persson (S), Anna Johansson (S), Rebecka 
Kristensson (S) och Lennart Torstensson (S) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för Per Svenssons (S) med fleras yrkande.

Anteckning 
Per-Gunnar Andersson (S) och Åke Andersson (V) anmäler avvikande 
mening mot beslutet till förmån för Per Svenssons (S) yrkande.

Jäv 
Marcelle Farjallah (S) anmäler jäv och deltar ej i beslutet.
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§ 133

DUA – jobb med kortare utbildning, KS 2018/196
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Uppdra åt samtliga förvaltningar att kartlägga förutsättningar för 
införande av arbeten med kortare utbildningstid.

Beskrivning av ärendet
Delegationen för unga och nyanlända till arbete (DUA) är ett 
regeringsuppdrag som handlar om att öka samverkan mellan kommunen och 
Arbetsförmedlingen för att korta tiden till egen försörjning för målgruppen 
nyanlända. En kartläggning av nyanländas erfarenheter och kompetenser 
tillsammans med en kartläggning av privata och offentliga arbetsgivares 
rekryteringsbehov har genomförts, och genom en samverkan mellan 
Arbetsförmedlingen, Falkenbergs kommun och det lokala näringslivet har 
ett antal jobbspår tagits fram som matchar arbetsgivarnas 
kompetensförsörjningsbehov. 

De aktuella jobbspåren är inom Vård- och omsorg, Restaurang- och 
livsmedel, Gröna näringar samt lokalvård. 

För att möta framtidens stora rekryteringsbehov, där Falkenberg som 
arbetsgivare med allra största sannolikhet inte kommer att kunna rekrytera 
tillräckligt många nya medarbetare med önskvärd utbildning och 
kompetens, behöver kommunen tänka i nya banor. Många arbetsuppgifter 
som utförs idag ligger under den kompetensnivå medarbetaren har och 
kommunen behöver ställa oss frågan om andra personer kan utföra dessa 
arbetsuppgifter som kräver lägre utbildningsnivå. Falkenbergs kommun 
behöver då ställa sig frågan vilken utbildning och kompetens dessa 
medarbetare i så fall behöver ha.

Genom att presentera att exempel på hur en stegvis utbildnings- och 
jobbstrategi för arbete inom vård- och omsorg kan se ut, går det att få en 
uppfattning om hur en sådan strategi kan vara en dellösning för framtidens 
kompetensförsörjning. Nya viktiga riktiga jobb kan skapas där man kan få 
en tillsvidareanställning utan att vara färdigutbildad undersköterska. Om 
dessa jobb finns möjliggör det för våra nyanlända att inom rimlig tid skaffa 
sig utbildning som leder till egen försörjning. Tiden för nyanländas 
etablering är av stor betydelse för kommunens ekonomi då 
Arbetsförmedlingens etableringsprogram tar slut efter 2 år och de nyanlända 
då inte längre får pengar från staten. Det finns en uppenbar risk att fler 
individer kommer att behöva försörjningsstöd från kommunen om de inte 
lyckats komma i egen försörjning genom arbete eller utbildning inom dessa 
två år.

Ekonomi
Informationen innebär ingen extra påverkan på kommunens kostnader i år.
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-04-05

Yrkande
Stig Agnåker (C), Lars Fagerström (L), Jan Berge (MP), Susan 
Pettersson (KD), Dahn Persson (S) och Marcelle Farjallah (S) yrkar bifall 
till arbetsgivarutskottets förslag. 

Anteckning
Åke Andersson (V) anmäler avvikande mening mot beslutet.
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§ 134

Prioriteringslista för detaljplaneärenden, KS 2018/14
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1 Ta bort Galtås 1:26 från prioriteringslistan för detaljplaneärenden.

2 Därefter godkänna prioriteringslistan för detaljplaneärenden.

Beskrivning av ärendet
Förslag till en ny prioriteringslista har utarbetats av 
Samhällsbyggnadsavdelningen. Prioriteringslistan redovisar förslag till 
indelning av pågående detaljplaneärenden enligt uppdelning i prioriterade 
och normala ärenden.

Motivering av beslut
Kommunstyrelsen föreslås besluta om vilken prioritet skilda ärenden ska 
ges, det vill säga hur resurserna ska fördelas, samt vilka ärenden som ska 
sättas igång den närmaste tiden.

Planprioriteringslistan ska i övrigt vara en allmän orientering av vilka 
planuppdrag som givits och vilka planarbeten som pågår. Den redovisning 
som ges angående tidsplaner, antagande mm ska endast ses som en 
orientering kring förväntad utveckling i ärendet.

Under 2016 och 2017 har ett stort antal planbesked kommit till kommunen 
och som en följd av detta har också kommunstyrelsen beslutat om ett stort 
antal planuppdrag. Under 2018 har det inledningsvis inte inkommit 
ansökningar om planbesked i samma stora antal. En följd av den totala 
mängden planuppdrag är att starten av några uppdrag kommer att behöva 
avvakta. De uppdrag som föreslås avvakta är uppdrag som inte bedöms ge 
betydande tillskott till bostadsbyggandet, kommunal service eller för 
verksamheter. 

Många av de detaljplaner som har granskats eller snart ska ut på granskning 
är detaljplaner för nya bostäder. Det är rimligt att anta att detaljplaner 
innehållande ca 400 byggrätter för bostäder kommer att antas under 2018 
och fler detaljplaner med betydande tillskott av bostäder kommer att bli 
färdiga under 2019. Dessa detaljplaner kommer att läggas till en redan 
omfattande planreserv. Däremot saknas planberedskap för kommunal 
service, framför allt förskolor och skolor. I kommande 
planprioriteringslistor bör därför kommunal service prioriteras framför 
bostäder.

Antagna planer i slutet av 2017 och 2018

Under slutet av 2017 och 2018 har hittills tre detaljplaner vunnit laga kraft. 
Ytterligare en detaljplan (Hjortsberg 3:37) har antagits i 
kommunfullmäktige men överklagats. De laga kraft vunna detaljplanerna är:
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- Växthuset 9 m fl (bostäder)
- Vitan 7 m fl  (bostäder)
- Schubergstorp 16 (verksamheter)

Prioritering av detaljplaner

Under 2018 har fem planuppdrag lämnats av kommunstyrelsen. Ett av dessa 
(Del av kv Åkaren 3-8 m fl) gavs hög prioritet redan vid beslutet om 
planuppdrag i kommunstyrelsen 2018-01-16. Övriga föreslås sorteras in i 
prioriteringslistan enligt nedan.

Uppdrag som prioriteras

- Tröinge 3:107, skola Tröingeberg, ny
- Del av kv Åkaren 3-8 m fl, verksamheter, enl beslut i ks 180116

Uppdrag som startas under 2018

- Tröinge 15:1, verksamhet (mottagningssation), ny
- Skrea 8:39, bostäder, ny

Avvaktande uppdrag

- Veka 1:6, bostäder, ny

Inga ändringar av prioriteringar av äldre planuppdrag föreslås.

Ekonomi
Prioriteringen av detaljplaneäreden bedöms inte direkt påverka kommunens 
ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-04-30
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2018-05-08
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2018-04-30
Förslag till prioriteringslista 2018-04-30
Principer för prioritering, 2015-09-29

Yrkande
Mari-Louise Wernersson (C) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.

Per Svensson (S) yrkar, med instämmande av Claës-L Ljung (M), att Galtås 
1.26 tas bort från prioriteringslistan för detaljplaneärenden. 

Propositionsordning
Ordförande ställer proposition på arbetsutskottets förslag mot Per Svenssons 
(S) med fleras ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med Per Svenssons (S) yrkande.
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§ 135

Remiss - Kollektivtrafikplan 2019 utblick 2020-2021, KS 
2018/199
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Komplettera föreslaget yttrande med att det är viktigt att nytt tredje 
tågsystem planeras för hela sträckan mellan Göteborg och Halmstad, 
samt att Ullaredsstråket även berör busslinje 556.

2. Därefter översända tjänsteskrivelsen som kommunens svar på 
Hallandstrafikens remiss.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs kommun har fått ta del av rubricerade remisshandling, varvid 
samhällsbyggnadsavdelningen beretts tillfälle att lämna ett yttrande. 
Kollektivtrafikplan 2019 har tagits fram av Hallandstrafiken på uppdrag av 
den Regionala Kollektivtrafikmyndigheten i Halland. Planen beskriver 
förslag på trafikförändringar för det kommande året, d.v.s. 2019 med utblick 
mot 2020-2021. Hallandstrafiken utvecklar trafiken efter fastslagna 
principer i det Regionala Trafikförsörjningsprogrammet. Den övergripande 
strategin är att koncentrera kollektivtrafikutbudet till utpekade 
kollektivtrafikstråk där förutsättningarna för ökat resande är goda. Målet för 
Hallandstrafikens verksamhet är att ”Resandet med kollektivtrafik ska öka 
och vara attraktivt”. Samtliga trafikförändringar som Hallandstrafiken 
genomför grundar sig i de principer som finns fastslagna i Regionalt 
Trafikförsörjningsprogram. 

Totalt gjordes 18,7 miljoner resor 2017 med tåg och buss i hela Halland. 
Störst var ökningen i tåg- och stadsbusstrafiken. Omkring 7,3 miljoner resor 
gjordes i tågtrafiken under 2017 varav merparten på Västkustbanan med 
Öresundståg och Kungsbackapendeln. I Falkenberg minskade resandet med 
stadsbuss för första gången under 2017 sedan linjenätet gjordes om. En stor 
del i förklaringen är den tågurspårning som skedde i Varberg vilket kraftig 
påverkade stationspendeln linje 10 som står för nära hälften av alla resor i 
stadsbusstrafiken i Falkenberg. Ytterligare förklaring till den negativa 
trenden var att asylboendet i Olofsbo stängde tidig vår 2017 vilket starkt 
hade bidragit till resandeökningen 2016.

Motivering av beslut
Falkenbergs kommun uppmärksammar att Hallandstrafiken i planförslaget 
inte har med planerade projekt enligt Kollektivtrafikplan 2018, vad gäller 
utveckling av Ullaredsstråket (busslinje 651 och busslinje 555). Stråket är 
utpekat som ett prioriterade stråk av Region Halland och är av stor betydelse 
för arbetspendlingen mellan Ullared och Falkenberg. Falkenbergs kommun 
förutsätter att Hallandstrafiken fullföljer de nödvändiga satsningar på stråket 
med ökat trafikutbud och ökad turtätheten för att möta upp 
resandeutvecklingen mellan Ullared och Falkenberg. En attraktiv och 
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konkurrenskraftig kollektivtrafik mellan Ullared och Falkenberg är mycket 
viktig för Ullareds fortsatta utveckling.

Utökade tågturer på Västkustbanan

Hallandstrafiken redovisar ett ökat resande med Öresundstågen från 
Falkenbergs station. Falkenbergs kommun ser denna trafikutveckling som 
mycket positiv. Utökade pendlingsmöjligheten till och från Göteborg är 
viktig för Falkenbergs kommun och Region Halland som helhet. För att en 
satsning på utökade turer inte ska försämra förutsättningarna för 
Falkenbergs kommun, vill vi dock understryka vikten av att föreslagna 
åtgärder inte påverkar restider med tåg mellan Göteborg och Falkenberg. I 
Hallandstrafikens kommande trafikplaner förutsätter vi även att 
Hallandstrafikens satsning på utökade tågturer på Västkustbanan trafikerar 
hela sträckan mellan Göteborg och Halmstad. Vidare har vi vissa farhågor 
avseende Hallandstrafikens målsättning att driftsätta ett tredje tågsystem till 
och från Göteborg. Där vi ser att det är ytterst angeläget för kommunens 
framtida utveckling att ett nytt tredje tågsystem inte kommer på plats förrän 
tillräcklig kapacitet kan säkerställas.

Linje 10 Falkenberg

Falkenbergs kommun delar Hallandstrafikens beskrivning av busslinje 10 
som betydelsefull för många falkenbergares dagliga pendlande till arbete 
och studier. Falkenbergs kommun ställer sig positivt till att samverka med 
Hallandstrafiken för att utreda hur kollektivtrafiken mellan centrum och 
järnvägsstationen kan prioriteras. 

Ekonomi
I remissversionen av Kollektivtrafikplan 2019 beskriver Hallandstrafiken att 
2019 ser ut att innebära relativt stora kostnadsökningar i den befintliga 
trafiken och verksamheten. Huruvida de föreslagna trafikobjekten kan 
genomföras är därför beroende av hur ekonomin utvecklar sig för 
Hallandstrafiken. Av den anledningen redovisar Hallandstrafiken inte heller 
de föreslagna trafiksatsningarna till ett enskilt år.

Hallandstrafiken bedömer att föreslagna trafiksatsningar under perioden 
2019-2021 ger en ökad kostnad med 8 miljoner kronor (netto) per år, d.v.s. 
trafikens totala kostnader inklusive biljettintäkter. Utöver förslag till 
trafiksatsningar arbetar Hallandstrafiken kontinuerligt med översyn av 
trafikutbudet för att säkerställa att befintliga resurser används på bästa sätt. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-05-03
Tjänsteskrivelse 2018-05-02
Remiss Kollektivtrafikplan 2019
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Yrkande
Mari-Louise Wernersson (C) yrkar, med instämmande av Per Svensson (S), 
Jan Berge (MP), Claës-L Ljung (M) och Lars Fagerström (L), att det i 
yttrandet kompletteras med att det är viktigt att nytt tredje tågsystem 
planeras för hela sträckan mellan Göteborg och Halmstad. Vidare ska det 
framgå att Ullaredsstråket även berör busslinje 556. 

Propositionsordning
Ordförande ställer proposition på Mari-Louise Wernerssons (C) med fleras 
tilläggsyrkande mot avslag och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med Mari-Louise Wernerssons (C) yrkande.

20



Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2018-05-15

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 136

Yttrande över program för utomhuslek, KS 2018/187
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Översända remissvaret till kultur- och fritidsnämnden.

2. Det i samband med byggnation av lekplatser bör undersökas om det går 
att tillverka lekredskap i egen regi som är kostnadseffektivare.

Beskrivning av ärendet
Kommunstyrelsen har beretts möjlighet att yttra sig över kultur- och 
fritidsnämndens förslag till Program för utomhuslek. Syftet med 
programmet är att på sikt säkra goda lekmiljöer utomhus för barn i 
Falkenberg. Kommunstyrelseförvaltningen har granskat programmet ur två 
aspekter, dels i förhållande till kommunens struktur för styrande dokument, 
dels med avseende på sakinnehållet. Synpunkterna från kanslienheten 
respektive planenheten har sammanställts i detta yttrande.

Motivering av beslut
Programmet utgör ett välgrundat kunskapsunderlag kring utomhuslek och 
bedöms vara en bra grund för den framtida planeringen. 
Kommunstyrelseförvaltningen noterar dock att förslaget inte följer, den av 
kommunfullmäktige, antagna strukturen för styrande dokument. Det är 
kommunstyrelseförvaltningens bedömning att förslaget bör anpassas så det 
följer den angivna strukturen. 

Ekonomi
Anordnande av lekmiljöer enligt förslaget kommer att påverka kommunens 
ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-05-02
Kommunstyrelseförvaltningen, yttrande, 2018-05-02
Kultur och fritidsnämnden, Program för utomhuslek inklusive bilaga,
2018-03-27
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§ 137

Skötselplan för strand- och sandmark vid Skreanäs, 
KS 2018/213
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1 Ge kultur- och fritidsnämnden i uppdrag att löpande sköta området vid 
Skreanäs enligt upprättad skötselplan.

Beskrivning av ärendet
Under 2010-2014 har Falkenbergs kommun restaurerat sandstranden och 
heden på Skreanäs med medel från EU:s landsbygdsprogram (Utvald Miljö, 
total budget ca 650 tkr) med syftet att bevara och gynna sandmarksanknuten 
biologisk mångfald. Naturligt öppna sand- och grusmiljöer har under de 
senast 100 åren blivit allt ovanligare i vårt landskap, bland annat på grund 
av igenplantering, exploatering och igenväxning. Många av de djur och 
växter som är knutna till öppna och solbelysta sandmarker med blottad jord 
har därför minskat kraftigt.

När projektet startade var delar av området kraftigt igenvuxet med bland 
annat vresros, björk och tall. Målet med restaureringen har varit att öka 
öppenheten och återskapa en variation av öppen sand och lågvuxen blomrik 
vegetation. Restaureringen har också inneburit att allmänhetens 
tillgänglighet till området ökat. De åtgärder som genomförts är röjningar, 
ryckning av buskar, bortgrävning av vresros, naturvårdsbränning och 
grovslåtter. Projektområdet har till större delen utgjorts av kommunal mark, 
men en mindre del av området tillhör Skrea bysamfällighet. Projektet har 
genomförts med bysamfällighetens medgivande.

Restaureringsprojektet är nu klart och har slutredovisats till Länsstyrelsen. 
Med medel från kommunens natur- och miljövårdsbidraget har en 
skötselplan för den löpande skötseln tagits fram. Den löpande skötseln 
omfattar grovslåtter och naturvårdsbränning, samt buskröjning vid behov. 
Skötselplanen sträcker sig under 5 år, men kan tillämpas även för 
kommande femårsperioder.

Skötselplanen omfattar hela projektområdet, som till större delen ägs av 
kommunen, men en mindre del ägs av Skrea bysamfällighet (se bifogad 
karta). Ett nyttjanderättsavtal har tecknats med Skrea bysamfällighet som 
ger kommunen möjlighet att fortsätta skötseln även på de delområden som 
ägs av Skrea bysamfällighet.

Motivering av beslut
För att restaureringsåtgärderna som genomfördes inom EU-projektet inte 
ska ha varit förgäves, så är det viktigt att området får en löpande skötsel. 
Inom området finns mycket höga naturvärden och skötseln bidrar även till 
en ökad tillgänglighet till området för allmänheten. Restaureringen och 
skötseln av strandområdet vid Skreanäs kan ses som en av kommunens 
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åtgärder för att uppnå Utvecklingsmål 4 Den ekologiska hållbarheten ska 
öka, och det önskade resultatet Den biologiska mångfalden ska öka.

Kultur och fritidsnämnden föreslås få i uppdrag att sköta hela det aktuella 
projektområdet enligt framtagen sköteselplan. Skötseln måste pågå löpande 
för att området inte ska växa igen utan förbli en öppen och örtrik strandhed 
med stor biologisk mångfald och höga friluftsvärden. 

Ekonomi
Den årliga kostnaden för skötsel enligt skötselplanen uppskattas till ca 
35 tkr. Kultur- och fritidsnämnden kommer att begära kostnadstäckning för 
detta i kommande budgetarbete för 2019. Medel från kommunens natur- och 
miljövårdsbidrag finns avsatt för uppföljande och kompletterande åtgärder 
under 2018, men bidraget är inte avsett att användas till löpande skötsel. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-04-10
Skötselplan för strand och sandmarker vid Skreanäs

Yrkande
Lennart Torstensson (S) yrkar att naturvårdsbränning inte ska finnas med i 
skötselplanen för strand- och sandmark vid Skreanäs.

Propositionsordning
Ordförande ställer proposition på arbetsutskottets förslag mot Lennart 
Torstenssons (S) ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med arbetsutskottets förslag. 

Reservation
Lennart Torstensson (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 
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§ 138

Godkännande av investeringsprojektet utbyggnad av 
Hjortsbergsskolan, KS 2018/234
Beslut
Kommunstyrelsen förslår kommunfullmäktige besluta

1. Godkänna investeringsprojektet utbyggnad av Hjortsbergsskolan med en 
projektbudget på 37 mnkr, en utökning med 17 mnkr mot beslutad 
projektbudget.

Beskrivning av ärendet
Barn- och utbildningsnämnden har godkänt bygg- och projektenhetens 
förstudie av utbyggnad Hjortsbergsskolan. Avsatta medel för projektet är 20 
mnkr. Då förstudien har en kalkyl på 37 mnkr föreslår barn- och 
utbildningsnämnden och tekniska nämnden att kommunfullmäktige 
godkänner investeringsprojektet med en utökad projektbudget på totalt 37 
mnkr. 

Förstudien visar hur man kan bygga ut Hjortsbergsskolan i två skeden. I det 
första skedet (som kalkylen avser) ska skolan byggas ut till en 3-parallellig 
grundskola med årskurserna f-6. Dagens grundskola innefattar 2-3 
paralleller i årskurserna f-5. Grundsärskolan skall enligt planerna flyttas till 
Tullbroskolan.

I ett andra skede skall skolan kunna byggas ut till en f-9-enhet.  

Motivering av beslut
Enligt gällande principer ska investeringsprojekt, där avsatta medel ej 
beräknas räcka, godkännas i kommunfullmäktige före igångsättning.

Hjortsbergsskolan har tidigare varit en 2-parallellig grundskola med 
årskurserna f-5. Hjortsbergsskolans närområde har vuxit kraftigt med stark 
expansion av närliggande Skrea och även det intilliggande området runt 
Hjortsberg. Utvecklingen har bidragit till ett utökat behov av antalet platser i 
grundskolan. 

Trycket på Hjortsbergsskolan är stort och Hjortsbergsområdet växer i snabb 
takt. Det finns idag inga reservenheter i centrala Falkenberg som kan ta 
emot elever. Det är därför viktigt att komma igång med utbyggnaden så 
snart som möjligt. 

Ekonomi
Beslutad budget för investeringsprojektet utbyggnad Hjortsbergsskolan är 
20 mnkr. När denna budget beslutades var projektet inte förstuderat utan 
beloppet baserades på en schablonberäkning. Förslaget innebär att den totala 
projektbudgeten utökas från 20 mnkr till 37 mnkr.

Projektering kommer ske under 2018 och byggnation under 2019. 
Utökningen av projektbudget påverkar inte innevarande års 
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upplåningsbehov, däremot påverkas upplåningsbehovet för 2019. Detta 
beaktas i kommande budgetberedning.

Den andra etappen beräknas kosta 74,5 miljoner kronor då skolan går från 
f-6 till en fullskalig f-9-enhet med tre paralleller. Denna utbyggnad ligger 
utanför planperioden och kommer att behandlas i kommande lokalprogram 
och budgetberedning. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-04-30
Tekniska nämnden 2018-04-25 §36
Barn- och utbildningsnämnden 2018-03-21 §49
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§ 139

Beställning av paviljong till Vinbergsskolan, KS 
2018/235
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Godkänna barn- och utbildningsnämndens beställning av paviljonger till 
Vinbergsskolan.

Beskrivning av ärendet
Barn- och utbildningsnämnden har inkommit med beställning av paviljong 
motsvarande tre klassrum med tillhörande grupprum på Vinbergsskolan. 
Vinbergsskolan ska inför hösten 2018 anpassa sina lokaler för att kunna ta 
emot årskurs 6. För att göra detta behöver lokalerna utökas med tre klassrum 
med tillhörande grupprum. 

Motivering av beslut
Inför hösten 2018 sker en del justeringar i befintliga lokaler såsom 
återställning av Ringare Gustavs lokaler, korrigeringar i planlösning i 
befintliga paviljonger, mer platser i anslutning till matsalen m.m. För att 
klara av ett ökat elevantal kommer det även krävas fler paviljonger. 
Paviljongerna skall innehålla klassrum samt även grupprum. Det finns också 
behov av arbetsrum för kurator och skolsköterska som behöver utöka sin tid 
på skolan när antalet elever. 

Tröingebergsområdet växer kraftigt och det är nödvändigt att förstärka 
Vinbergsskolan med fler lokaler, i väntan på en permanent lösning. 

Ekonomi
I kommunstyrelsens oförutsedda budget för 2018 finns 4 700 tkr avsatta för 
etablering av tillfälliga paviljonger vid evakuering till följd av ombyggnader 
enligt barn- och utbildningsnämndens lokalprogram. Behovet av paviljonger 
på Vinbergsskolan avser dock inte evakuering, utan volymökning. Enligt 
kalkylen uppgår etablering av paviljongerna på Vinbergsskolan till ca 3 010 
tkr. 

Kommunstyrelsen har tidigare beslutat att avsätta 1 600 tkr till etablering av 
paviljonger på Fajansskolan. Kvarstående medel med 3 100 tkr är 
tillräckliga för etablering av paviljonger på Vinbergsskolan i enlighet med 
detta beslutsförslag. 

Hyran uppgår till 225 tkr för 2018 och kommer att debiteras barn- och 
utbildningsnämnden. Nämndens budgetram för 2018 kommer inte justeras i 
och med detta beslut, då nämnden har fått medel för lokalkostnader via 
volymökningar i resursfördelningssystemet. Hyra för paviljongen var dock 
inte med i beräkningsunderlaget för denna resurstilldelning. I det fall 
resurstilldelningen ej är tillräcklig för att täcka hyran, får detta motiveras via 
hanteringen av över- och underskott mellan 2018 och 2019.
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Medel för inventarier finns inte avsatt i budget. Detta får rymmas inom 
barn- och utbildningsnämndens årliga anslag, alternativt inom de medel som 
finns avsatta för inventarier enligt BUN’s lokalprogram. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-04-30
Barn- och utbildningsnämnden 2018-04-18 §56
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§ 140

Källstorp 1:26 m.fl. - Ansökan om planläggning., KS 
2018/110
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1 Ge samhällsbyggnadsavdelningen i uppdrag att inleda ett 
planarbete i syfte att upprätta en ny detaljplan för fastigheterna 
Källstorp 1:26 m.fl. 

2 Planarbete skall tidsmässigt inordnas i den planprioriteringslista 
som regelbundet upprättas och godkänns av kommunstyrelsen.

Beskrivning av ärendet
Planenheten har mottagit en ansökan om att ändra detaljplanen för Källstorp 
1:52 m.fl. i syfte att möjliggöra flerbostadshus inom de privatägda 
fastigheterna Källstorp 1:26 – 1:29. Den sökande önskar bygga två 
flerbostadshus om vardera 480 m2 och två våningar som ett komplement till 
villabebyggelsen i området. Totalt bedöms det handla om cirka ett tjugotal 
nya lägenheter. Sökanden avser bygga energisnåla hus med en lägre 
hyresnivå. Den sökande tänker sig samma byggnadsyta och byggnadshöjd 
som den gällande detaljplanen möjliggör.

Området ansökan avser ligger i Prästaliden, söder om Skreavägen och 
omfattar cirka 3 400 m2. Gällande plan vann laga kraft 2009-12-01 och 
genomförandetiden har gått ut.  Fastigheterna Källstorp 1:26 – 1:29 är 
planlagda för bostadsändamål med möjlighet att uppföra fristående bostäder 
i två plan. Minsta tomtstorlek är 550 m2 med en maximal byggnadsarea på 
250 m2 och endast en lägenhet per tomt. Det finns ett utfartsförbud mot 
Skreavägen och ett u-område i sydvästra delen av området.

Fastigheterna Källstorp 1:26 – 1:29 är obebyggda och utgörs av en öppen 
ängsyta. Som tillfart till Källstorp 1:26 – 1:29 finns samfälligheten Källstorp 
S:6. I närområdet finns villabebyggelse samt ett större 
garage/förrådsbyggnad på fastigheten Källstorp 1:78 och ett större 
garage/förrådsbyggnad på fastigheten Källstorp 1:9. Ett hundratal meter 
söder om det aktuella området bedriver AB Falkenbergs taktäckning sin 
verksamhet. 

Området omfattas i södra delen av riksintresse för kust, turism och friluftsliv 
samt av riksintresse för högexploaterad kust. Ungefär 130 meter sydväst om 
området sträcker sig väg 767. Hela området ingår i FEAB:s 
verksamhetsområde. Hela området ingår i VIVAB:s verksamhetsområde för 
VA.

I beredningen av detta ärende har synpunkter inhämtats från Miljö- och 
hälsoskyddsförvaltningen, VIVAB, FEAB, Gata- och trafikenheten, 
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Bygglovenheten, Översiktsplaneraren, VA-planeraren, Trafikplaneraren 
samt Stadsarkitekten.

Miljö- och hälsoskyddsförvaltningen anser att bullersituationen bör utredas, 
både avseende Skreavägen och väg 767. Dessutom bör dagvattensituationen 
ses över. VIVAB informerar om att det kan behövas ett u-område. FEAB 
har inga ledningar i området som hindrar planläggningen.

Gata- och trafikenheten ställer sig positiva till förslaget och lyfter fram att 
det under 2018 byggs en gång- och cykelväg samt anläggs hastighetssäkrade 
busshållplatser utmed Skreavägen. Det är dock viktigt att utfartsförbudet 
mot Skreavägen bibehålls och att inte några eventuella balkonger inverkar 
på driften av gång- och cykelvägen. Parkeringar måste lösas inom den egna 
fastigheten.

Bygglovenheten ställer sig positiva till förslaget att möjliggöra uppförande 
av några mindre flerbostadshus i två våningar i det aktuella området. Det är 
utifrån flera aspekter önskvärt att det ges möjlighet att uppföra bostäder för 
olika behov och åldersgrupper inom nya bostadsområden.

Översiktsplaneraren lyfter fram att förslaget är i linje med Strategi 1 och 3 i 
Översiktsplanen. Flerbostadshus kompletterar villabebyggelsen i området 
och bidrar till att stärka kollektivtrafik och service. En blandad bebyggelse 
bidrar till att öka mångfalden och skapar en levande bebyggelsemiljö.
VA-planeraren poängterar att området ligger utanför verksamhetsområde för 
dagvatten, vilket bör ändras.

Trafikplaneraren ser gärna att infarterna till de nya bostäderna samordnas. I 
samband med planarbetet bör bullernivåerna från väg 767 utredas. Positiva 
aspekter är att gång- och cykelvägen byggs ut utmed Skreavägen och att det 
är nära till busshållplatser.

Stadsarkitekten lyfter fram att det är ett bra förslag med flerbostadshus i 
området, dock bör de inte bli för höga. Två våningar är lagom med hänsyn 
till omgivningen. Uteplatser bör placeras åt söder eller väster. Planarbetet 
bör studera placering av parkeringar och utfart.

Motivering av beslut
Planenheten föreslår att ett planarbete inleds och att det tidsmässigt inordnas 
i den planprioriteringslista som regelbundet upprättas och godkänns av 
kommunstyrelsen. Planenheten bedömer att det krävs en ny detaljplan för att 
möjliggöra flerbostadshus inom de aktuella fastigheterna. En ändring av den 
gällande detaljplanen bedöms inte vara lämplig i detta fall eftersom 
uppförande av flerbostadshus inte bedöms rymmas inom den gällande 
planens syfte. Den gällande planens syfte medger att befintlig 
bostadsbebyggelse planregleras och ges byggrätt.

Planenheten har i nuläget många uppdrag med ett flertal prioriterade planer. 
Det innebär att detta uppdrag kan komma att placeras i kö till dess det finns 
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möjlighet att inleda ett planarbete. Sökanden har informerats om dessa 
förutsättningar.   

Planarbetet är helt i linje med Strategi 1 och 3 i Översiktsplanen och det är 
positivt om kollektivtrafiken och servicen i området stärks och att 
mångfalden ökar till följd av en exploatering enligt ansökan. En fördel är 
också att området ligger i anslutning till den nya gång- och cykelvägen 
utmed Skreavägen och att det är nära till busshållplatser vilket gör att 
befintlig infrastruktur kan användas.   

Under planarbetet bör dagvattensituationen och bullersituationen ses över. 
Tillkommande bebyggelse bör inte bli högre än två våningar. Eventuella 
balkonger får inte inverka på driften av gång- och cykelvägen och uteplatser 
bör placeras åt söder eller väster. Det är viktigt att utfartsförbudet mot 
Skreavägen bibehålls, att infarterna till de nya bostäderna samordnas och att 
parkering löses inom den egna fastigheten.

Ekonomi
Kostnaden för planarbetet bör regleras via avtal med fastighetsägaren till 
Källstorp 1:26 – 1:29.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-04-25
Ansökan från fastighetsägare daterad 2018-02-23 
Kompletterande material från exploatör daterat 2018-03-22
Gällande detaljplan för Källstorp 1:52 m fl
Orienteringskartor, bilder
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§ 141

Skrea 4:7 m.fl. - Antagande av ändring av detaljplan, 
KS 2017/424
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Anta ändring av detaljplan för Skrea 4:7 m.fl.

Beskrivning av ärendet
Kommunstyrelsen beslutade 2017-09-13 § 220 att ge 
samhällsbyggnadsavdelningen i uppdrag att inleda en ändring av detaljplan 
för Skrea 4:7 m fl. Ett förslag till antagandehandlingar har tagits fram.

Syftet med ändringen är att justera byggrätterna inom bestämmelsen e3 så att 
den högsta tillåtna byggytan fördelas jämnt mellan avstyckade fastigheter. 
Genom ändringen ges möjlighet att på fastigheterna Skrea 7:133, Skrea 
7:134, Skrea 7:135, Skrea 7:136 och Skrea 7:137 uppföra maximalt en 
bostad/fastighet med en byggnadsarea om maximalt 240 
kvadratmeter/fastighet. Varje fastighet ges en minsta tillåtna tomtstorlek om 
900 kvadratmeter. Planbestämmelsen B1 justeras till B – Bostäder. 
Planbestämmelsen p – Byggnader får sammanbyggas i fastighetsgräns tas 
bort vilket innebär att den generella planbestämmelsen om placering träder 
in. Den generella planbestämmelsen om placering anger att – 
Huvudbyggnad ska placeras minst 4,0 m från fastighetsgräns. 
Komplementbyggnad ska placeras minst 1,0 m från fastighetsgräns. Garage 
ska placeras minst 6 m från gata för att möjliggöra biluppställning framför 
garaget. Källare får inte anordnas. Dock får byggnad uppföras med 
suterrängvåning.

Motivering av beslut
Ett samråd hölls mellan 2018-03-21 och 2018-04-19. Under samrådet inkom 
12 yttranden. Samrådskretsen har godkänt förslag till ändring av detaljplan 
för Skrea 4:7 m fl vilket innebär att granskningen utesluts. Det finns nu inte 
fler möjligheter att lämna in synpunkter. Inkomna synpunkter har 
sammanställts i ett granskningsutlåtande och planbeskrivningen har 
förtydligats avseende genomförandetid och ersättning.

Ekonomi
Planarbetet bekostas av kommunstyrelseförvaltningen.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-04-27
Plankarta 2018-04-27
Planbeskrivning 2018-04-27
Granskningsutlåtande 2018-04-27
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§ 142

Reservationsavtal med CTT Byggkonsult AB avseende 
industritomt inom Smedjeholms industriområde, del av 
Falkenberg Stafsinge-Arvidstorp 2:16 , KS 2018/145
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Godkänna förslag till reservationsavtal med Ctt Byggkonsult AB 
avseende en industritomt inom Smedjeholms industriområde, del av 
fastigheten Falkenberg Stafsinge-Arvidstorp 2:16

Beskrivning av ärendet
Ctt Byggkonsult AB har önskemål om att förvärva del av den kommunala 
fastigheten Falkenberg Stafsinge-Arvidstorp 2:16, ca 2 025 kvm. Inom 
fastigheten avser bolaget bygga kontor och lager för sin verksamhet med en 
total byggnadsyta om ca 500 kvm BTA.

Avtalet skrivs som ett reservationsavtal, enligt vilket kommunen reserverar 
del av fastigheten Falkenberg Stafsinge-Arvidstorp 2:16 för Ctt 
Byggkonsult AB. Överlåtelse av marken sker först då bolaget har påbörjat 
byggnationen och utför grundläggningsarbetena. Betalning för den 
nybildade registerfastigheten sker i samband med att byggnationen 
påbörjats.

När kommunen godkänt reservationsavtalet har bolaget sex månader på sig 
att ta fram bygglovshandlingar. Kommunen ansöker om fastighetsbildning, 
avstyckning för bildande av en ny registerfastighet. När bolaget erhållit 
bygglov och fastighetsbildningen vunnit laga kraft skall bolaget påbörja 
byggnationen inom tre månader. Om bolaget inte fullföljer reservationen 
genom ansökan om bygglov eller påbörjar byggnationen så faller avtalet. 
Kommunen är fortfarande ägare av tomten och kan sälja den till annan 
intressent. När byggnationen påbörjats erhåller bolaget en räkning på den 
nybildade registerfastigheten på 243 000 kr. När kommunen erhållit 
ersättningen erhåller företaget ett avtal med en överlåtelseförklaring som 
grund för ansökan om lagfart.

Motivering av beslut
Falkenbergs kommun äger verksamhetsmark på Smedjeholm som är till 
försäljning för 120 kr/kvm, enligt beslut i kommunfullmäktige 2015-11-24.

Ekonomi
Falkenbergs kommun erhåller ersättning för marken om 243 000 kr, vilket 
motsvarar 120 kr/kvm.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-04-09
Reservationsavtal, undertecknat av köpare 2018-03-11
Karta över Smedjeholm

32



Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2018-05-15

Utdragsbestyrkande
2 (2)

33



Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2018-05-15

Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 143

Reservationsavtal med 3C Produktion AB, del av 
Falkenberg Jonstorp 1:1, KS 2018/138
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Godkänna förslag till reservationsavtal med 3C Produktion AB avseende 
en industritomt på Vinbergs Hed, del av fastigheten Falkenberg Jonstorp 
1:1.

Beskrivning av ärendet
Företaget 3C Produktion AB har önskemål om att förvärva en tomt på ca 
5 000 kvm där de avser att uppföra solceller för energiproduktion. Företaget 
har önskemål om en tomt vid Styrvägen eftersom deras 
produktionsanläggning är belägen där, inom fastigheten Jonstorp 1:9. 
Företaget kommer att utnyttja tomten för solceller placerade på plintar en bit 
ovan mark, en åtgärd som kräver marklov/bygglov. 

Avtalet skrivs som ett reservationsavtal, enligt vilket kommunen reserverar 
del av fastigheten Jonstorp 1:1 för 3C Produktion AB. Överlåtelse av 
marken sker först då företaget har påbörjat byggprojektet och utfört 
grundläggningsarbetena. Betalningen för den nybildade registerfastigheten 
sker i samband med att byggnationen påbörjats. 

När kommunen godkänt reservationsavtalet har företaget sex månader på sig 
att ta fram bygglovshandlingar. Kommunen ansöker om fastighetsbildning, 
avstyckning för bildande av en ny registerfastighet. När företaget erhållit 
bygglov/marklov och fastighetsbildningen vunnit laga kraft skall företaget 
påbörja byggnationen inom tre månader. Om företaget inte fullföljer 
reservationen genom ansökan om bygglov/marklov eller påbörjar 
byggnationen så faller avtalet. Kommunen är fortfarande ägare av tomten 
och kan sälja den till annan intressent. När byggnationen påbörjats erhåller 
företaget en räkning på den nybildade registerfastigheten på 600 000 kr. När 
kommunen erhållit ersättningen erhåller företaget ett avtal med en 
överlåtelseförklaring som grund för ansökan om lagfart. 

Motivering av beslut
Falkenbergs kommun äger verksamhetsmark på Vinbergs Hed som är till 
försäljning för 120 kr/kvm, enligt beslut i kommunfullmäktige 2015-11-24.

Ekonomi
Falkenbergs kommun erhåller ersättning för marken om 600 tkr, vilket 
motsvarar 120 kr/kvm.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-04-09
Reservationsavtal, undertecknat av 3C Produktion AB 2018-02-07
Karta över Vinbergs Hed
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§ 144

Ansökan från Björnhults GK, Falkenbergs GK och 
Vinbergs GK om bidrag för att anordna lag SM 2018, 
KS 2018/148
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Tilldela Björnhults GK, Falkenbergs GK och Vinbergs GK totalt 
20 000 kr för anordnadet av SM-tävlingar i golf.

2. Bidraget finansieras via anslaget för oförutsedda kostnader.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs kommun har mottagit en ansökan från Björnhults golfklubb, 
Falkenbergs golfklubb och Vinbergs golfklubb om bidrag vid anordnandet 
av SM-tävlingar i golf under perioderna 7-8 juli och 13-15 juli 2018. 
Björnhults GK arrangerar tävling för herrar över 60 år, vilket bedöms locka 
144 deltagare för spel i tre dagar. Falkenbergs GK arrangerar tävling för par, 
vilket bedöms locka 288 deltagare för spel. Vinbergs GK arrangerar tävling 
för par där båda parter fyllt 50 år, vilket bedöms locka 288 deltagare för 
spel.

De arrangerande golfklubbarna ser sitt engagemang som något som kan 
gynna golfturismen och turistbesökare till Falkenbergs kommun, vilket 
kommer generera positiva effekter för hotell, vandrarhem, restauranger och 
andra näringar inom turismsektorn. 

Motivering av beslut
De SM-tävlingar som golfklubbarna står som arrangör för ligger väl i linje 
med Falkenbergs kommuns ambition att skapa aktiviteter under året, och ser 
värdet i de möjligheter som finns vad beträffar positiva effekter för andra 
aktörer vid sidan av det specifika arrangemanget, exempelvis i form av ökad 
andel gästnätter och restaurangbesök med mera. Det är också uppmuntrande 
att se samverkan mellan de tre golfklubbarna. Dock konstarerar 
kommunstyrelseförvaltningen att om evenemanget hade ägt rum en tid 
innan midsommar, eller efter semesterveckorna i augusti, hade genomslaget 
på antalet gästnätter i kommunen med mera blivit större, än under den 
period i juli då det redan är högsäsong inom turistnäringen i Falkenberg. 

Ekonomi
I inkommen bidragsansökan anges inget ekonomiskt belopp, mer än att 
golfklubbarna välkomnar finansieringshjälp av tävlingarna. 
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår, i samråd med Destination 
Falkenberg AB, att ansökan beviljas och sökande tilldelas ett belopp om 
20 000 kr. Eventuellt tilldelad summa från kommunstyrelsen föreslås 
belasta kommunstyrelsens konto för oförutsedda kostnader. 
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-03-26
Björnhults GK m.fl. Ansökan om bidrag, 2018-03-08
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§ 145

Bestämmelser om ersättningar och arvoden till 
förtroendevalda i Falkenbergs kommun 2019-2022, KS 
2018/202
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Anta förändringar av ersättningar och arvoden till förtroendevalda i 
Falkenbergs kommun (bilaga 1).

2. Anta förändringar av ersättningar och arvoden till förtroendevalda i 
Falkenbergs kommuns bolag (bilaga 2).

3. Uppdra åt arvodeskommittéen att under kommande mandatperiod, i 
enlighet med bestämmelserna, årligen göra översyn av årsarvode, det 
begränsade arvodets storlek samt arvode för sammanträde och övrig 
ersättningsberättigad tjänstgöring.

4. Uppdra åt arvodeskommittéen att undersöka möjliga lösningar kring 
ekonomisk kompensenation för nämndsledamöter med omfattande 
inläsningstid inför sammanträde.

Kommunstyrelsen beslutar

1. Lägga till i dokumentet om ersättningar och arvoden till 
förtroendevalda i Falkenbergs kommun att ordföranden i kultur- fritids- 
och tekniknämnden ska erhålla ett fast arvode om 11 000 kr per år. 

2. Lägga till i dokumentet om ersättningar och arvoden till 
förtroendevalda i Falkenbergs kommun att vice ordföranden i kultur- 
fritids och tekniknämnden ska erhålla ett fast arvode om 5 500 kr per år.

Beskrivning av ärendet
Inför kommande mandatperiod ska kommunfullmäktiga anta nya 
ersättningsbestämmelser för förtroendevalda. Förslaget ”Bestämmelser om 
ersättningar och arvoden till förtroendevalda 2019-2022” innebär att 
ersättningsnivåerna räknas upp med den genomsnittliga löneökningen för de 
anställda i Falkenbergs Kommun. Den totala löneökningen för kommunens 
anställa beräknas till 2,96 % för 2018.

Förslaget innebär att ersättningar och arvoden för förtroendevalda fr.o.m. 
2019-01-01 höjs med ca 3 %.

När det gäller bolagen så föreslår vi att SKLs rekommendationer följs vad 
gäller OPF-KL.

OPF-KL omfattar politiska förtroendeuppdrag och har sin grund i 
kommunallagen. 
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Styrelseledamöter i kommunala aktiebolag omfattas i normalfallet inte av 
bestämmelserna i någon del. 

I nuvarandebestämmelser står att OPF-KL ska gälla även i bolagen. 
Förslaget när det gäller bolagen är att ersättning höjs i samma omfattning 
som för politiska förtroendeuppdrag och har sin grund i kommunallagen 
samt den kostnad som OPF KL skulle medfört +4,5 %. Denna förändring är 
kostnadsneutral.

Motivering av beslut
Inför kommande mandatperiod ska kommunfullmäktiga anta nya 
ersättningsbestämmelser för förtroendevalda. Förslaget ”Bestämmelser om 
ersättningar och arvoden till förtroendevalda 2019-2022” innebär att 
ersättningsnivåerna räknas upp med den genomsnittliga löneökningen för de 
anställda i Falkenbergs Kommun. 

Ekonomi
Förslaget innebär att kostnaderna för den politiska verksamheten, när det 
gäller arvoden och sammanträdesersättningar, ökar med 3 %. Uppdraget 
som ordförande i Socialnämnden och Barn utbildningsnämnden ökar till 
50 %. Samtidigt minskar antalet kommunråd och tekniska nämnden slås 
samman med Kultur och Fritidsnämnden.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-04-05
Bilaga 1 - Bestämmelser om ersättningar och arvoden till förtroendevalda i 
Falkenbergs kommun 2019-2022.
Bilaga 2 - Bestämmelser om ersättningar och arvoden till förtroendevalda i 
Falkenbergs kommuns bolag 2019-2022.

Yrkande
Stig Agnåker (C) yrkar bifall till arbetsgivarutskottets förslag.

Tore Holmefalk (C) yrkar, med instämmande av Mari-Louise 
Wernersson (C), Dahn Persson (S), Claës-L Ljung (M) och Niklas 
Liljeroth (M), att det i dokumentet om ersättningar och arvoden till 
förtroendevalda i Falkenbergs kommun ska framgå att ordföranden i kultur- 
fritids- och tekniknämnden ska erhålla ett fast arvode om 11 000 kr per år, 
samt att kultur- fritids- och tekniknämndens vice ordförande ska erhålla ett 
fast arvode om 5 500 kr per år.

Propositionsordning 
Ordförande ställer proposition på arbetsgivarutskottets förslag mot Tore 
Holmefalks (C) med fleras ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen 
beslutar i enlighet med Tore Holmefalks (C) yrkande.
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§ 146

Statligt stöd för integration - Sommarentreprenörskola 
UngDrive, KS 2018/229
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Reservera 100 tkr ur avsättningen för statligt stöd för integration till 
kostnader för sommarentreprenörskola UngDrive.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs kommun beviljades 54,2 mkr i medel för tillfälligt stöd som 
regeringen tillsatte till kommuner och landsting på grund av den rådande 
flyktingsituationen 2015. 

Den externa aktören UngDrive har i samverkan med Falkenbergs, Hylte och 
Laholms kommuner samt Region Halland genomfört 
sommarentreprenörskola åren 2016 och 2017. Bägge åren har Falkenbergs 
medfinansiering kommit från medel från det statliga stöder för integration. 
Barn- och utbildningsförvaltningen kommer att delta i en fortsättning 
sommaren 2018.

Av de 54,2 mkr som kommunen erhållit i statligt stöd för integration återstår 
för närvarande 4,8 mkr. Integrationsberedningen föreslår att 
kommunstyrelsen ska besluta att reservera 100 tkr ur avsättningen för 
statligt stöd för integration till kostnader för sommarentreprenörskola 
UngDrive.

Motivering av beslut
Används för att förklara vilken bedömning av fakta och resonemang som 
lett fram till förslaget till beslut. Ange eventuellt lagstöd.

Ekonomi
Tidigare år har Region Halland varit stor medfinansiär till projektet med 
sommarentreprenörskola. Barn- och utbildningsnämnden har ansökt om 
medel hos Region Halland även i år, men det är ändock erforderligt att även 
anhålla om 100 tkr från den återstående delen av det statliga stödet för 
integration.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-04-19
Integrationsberedningen 2018-04-09, § 13
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§ 147

Statligt stöd för integration - Omställningskostnader 
HVB, KS 2016/20
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Reservera 3,1 mkr ur avsättningen för statligt stöd för integration till 
kostnader för omställningskostnader HVB.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs kommun beviljades 54,2 mkr i medel för tillfälligt stöd som 
regeringen tillsatte till kommuner och landsting på grund av den rådande 
flyktingsituationen 2015. 

Styrgruppen Falkenbergsmodellen har tidigare varit positiv till att 
socialnämnden kompenseras för omställningskostnaderna för HVB (hem för 
vård eller boende) under åren 2017-2019, vilket innebär 4,8 mkr. 
Kommunstyrelsen beviljade emellertid endast 1,3 mkr för år 2017 med 
tanke på möjligheterna att omförhandla om ändrad verksamhet med den 
privata entreprenör som drev det aktuella boendet Ätradalens HVB i 
Vessigebro. Orsaken till omställningskostnaderna för HVB är att 
Falkenbergs kommun har varit bunden av ett avtal om tio platser med 
företaget som driver HVB i Vessigebro till och med 2019-02-14. 

Motivering av beslut
Av de 54,2 mkr som kommunen erhållit i statligt stöd för integration återstår 
för närvarande 4,8 mkr. Integrationsberedningen föreslår att 
kommunstyrelsen ska besluta att reservera 3,1 mkr ur avsättningen för 
statligt stöd för integration till kostnader för omställningskostnader HVB.

Ekonomi
Enligt avtalet är priset som kommunen ska betala 1 900 kr per plats och 
dygn, vilket motsvarar den schablonersättning som kommunen erhåller från 
Migrationsverket enligt tidigare ersättningssystem. Ett nytt ersättningsystem 
med lägre schablonersättning infördes 2017-07-01, vilket ger 1 350 kr 
respektive 750 kr per plats och dygn, vilket innebär att socialförvaltningens 
kostnader för platserna i Ätradalens HVB endast delvis skulle täckas av 
ersättningarna från Migrationsverket. Mellanskillnaden beräknas uppgå till 
1,3 mkr 2017, 3,0 mkr 2018 samt 0,5 mkr 2019. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-04-19
Integrationsberedningen 2018-04-09, § 12

Yrkande
Tore Holmefalk (C) yrkar bifall till kommunstyrelseförvaltningens förslag. 

Per Svensson (S) yrkar att förslaget ska avslås och att socialnämnden får 
hantera ett eventuellt underskott i årsredovisningen. 
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Propositionsordning
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelseförvaltningens förslag 
mot Per Svenssons (S) ändringaryrkande och finner att kommunstyrelsen 
beslutar i enlighet med kommunstyrelseförvaltingens förslag. 

Votering 
Votering begärs och verkställs. 

Ja-röst för kommunstyrelseförvaltningens förslag. 
Nej-röst för Per Svenssons (S) yrkande.

Ledamot JA NEJ Avstår
Per Svensson (S) X
Claës-L Ljung (M) X
Dahn Persson (S) X
Tore Holmefalk (C) X
Marcelle Farjallah (S) X
Niklas Liljeroth (M) X
Stig Agnåker (C) X
Lars Fagerström (L) X
Rebecka Kristensson (S) X
Susan Pettersson (KD) X
Lennart Torstensson (S) X
Jan Berge (MP) X
Mari-Louise Wernersson (C) X

Med ett utfall om sju ja-röster mot sex nej-röster beslutar kommunstyrelsen 
i enlighet med arbetsutskottets förslag.

Reservation
Per Svensson (S), Dahn Persson (S), Marcelle Farjallah (S), Rebecka 
Kristensson (S) och Lennart Torstensson (S) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för Per Svenssons (S) med fleras yrkande.
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§ 148

Förbundsordning Räddningstjänsten Väst och 
Reglemente för direktionen respektive revisorer i 
Räddningstjänsten Väst; nu fråga om revidering av 
förbundsordningen och reglementena., KS 2018/125
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1 Under förutsättning att Varbergs kommun fattar ett likalydande beslut, 
godkänna revidering av förbundsordning och reglementen för direktionen 
respektive revisorerna Räddningstjänsten Väst.

Beskrivning av ärendet
Med anledning av nya kommunallagens ikraftträdande behövde 
Räddningstjänsten Västs förbundsordning ses över för att leva upp till nu 
gällande lagkrav. Även reglementena för direktionen respektive revisorerna 
i kommunalförbundet behövde ses över. Räddningstjänsten Väst 
(tjänstemannaorganisationen) har tagit fram ett förslag till revidering som 
därefter bearbetats av kommunstyrelseförvaltningarna i Varberg och 
Falkenberg. De reviderade dokumenten har gåtts igenom vid ägarsamrådet 
den 10 april, vilket resulterat i de nu framlagda förslagen. 

Motivering av beslut
En ny kommunallag trädde i kraft 1 januari 2018. Den innehåller 
förändringar som påverkar kommunalförbund och deras förbundsordningar 
genom att en digital anslagstavla måste finnas och det ska anges hur 
revisorerna utses (tidigare kunde bara en av medlemmarnas fullmäktige utse 
revisorerna). Dessa förändringar har tagits med i förslag till revidering av 
förbundsordning. Den nya kommunallagen föranleder även ändringar i 
reglementet då kapitelindelningen förändrats.

I samband med översynen har även diverse revideringar gjorts i 
förbundsordningen samt reglementena som bättre återspeglar hur 
verksamheten fungerar idag och hur saker bör benämnas, exempelvis ändras 
ägardirektivet efter behov och inte nödvändigtvis varje mandatperiod, 
ägarsamråd har bytts mot medlemsforum och ett förtydligande kring vem 
som ska tjänstgöra för ordförandens/vice ordförandens förfall har lagts in. 
Med hänsyn till att kommunernas uppsiktsplikt för kommunalförbundet är 
identisk med den uppsiktsplikt som gäller för kommunala bolag, bör det 
precis som i bolagens ägardirektiv regleras att kommunalförbundet ska 
säkerställa att kommunernas fullmäktigeförsamlingar får ta ställning innan 
beslut av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt fattas.

Ekonomi
Revideringen medför ingen ekonomisk påverkan för kommunen.
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-04-19
Förslag till reviderad förbundsordning och reglementen, 2018-04-10.
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§ 149

Revidering av miljö- och hälsoskyddsnämndens 
reglemente, KS 2017/442
Beslut
 Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. I reglemente för miljö- och hälsoskyddsnämnden göra tillägget att 
nämnden ansvarar för prövning och tillsyn enligt lagen om brandfarliga 
och explosiva varor enbart för tillståndsprövning och tillsyn av 
Räddningstjänsten Västs verksamhet inom Falkenbergs kommun.

Beskrivning av ärendet
Med anledning av nya kommunallagens ikraftträdande 2018-01-01 har det 
genomförts en översyn av Räddningstjänstens Västs förbundsordning för att 
säkerställa att den lever upp till gällande lagkrav. I förslaget till ny 
förbundsordning framgår bland annat att förbundets ansvar omfattar lag om 
brandfarliga och explosiva varor, med undantag för tillståndsprövning för 
förbundets egna verksamheter. Anledningen till undantaget är att det inte är 
möjligt att vara prövnings- och tillsynsmyndighet över sin egen verksamhet.

Miljö- och hälsoskyddsnämnden har 2018-05-09 beslutat att föreslå 
kommunfullmäktige att i nämndens reglemente göra tillägg om att miljö- 
och hälsoskyddsnämnden ansvarar för prövning och tillsyn enligt lagen om 
brandfarliga och explosiva varor enbart för tillståndsprövning och tillsyn av 
Räddningstjänsten Västs verksamhet inom Falkenbergs kommun. 

Motivering av beslut
Att Räddningstjänsten Västs ansvar omfattar lag om brandfarliga och 
explosiva varor, med undantag för tillståndsprövning för förbundets egna 
verksamheter, innebär således att en annan myndighet inom Falkenbergs 
kommun bör åläggas denna uppgift. Kommunstyrelseförvaltningen föreslår 
därför att det i miljö- och hälsoskyddsnämndens reglemente görs ett tillägg 
om att nämnden ansvarar för prövning och tillsyn enligt lagen om 
brandfarliga och explosiva varor enbart för tillståndsprövning och tillsyn av 
Räddningstjänsten Västs verksamhet inom Falkenbergs kommun. 

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-05-11
Miljö- och hälsoskyddsnämnden 2018-05-09, § 38
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§ 150

Fastställande av dataskyddsombud för 
kommunstyrelsen, KS 2018/231
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Utse Jessica Karlsson till dataskyddsombud för kommunstyrelsen från 
och med den 21 maj 2018.

2. Uppdra åt kommunchefen att utse personuppgiftssamordnare samt 
registerförtecknare inom kommunstyrelseförvaltningens verksamhet från 
och med den 21 maj 2018

3. Uppmana respektive nämnd och bolag att dels utse Jessica Karlsson till 
dataskyddsombud för sin verksamhet dels uppdra åt respektive 
förvaltningschef/VD att utse personuppgiftssamordnare samt 
registerförtecknare inom sin verksamhet från och med den 21 maj 2018.

Beskrivning av ärendet
Dataskyddsförordningen, GDPR, innehåller regler om hur man får behandla 
personuppgifter. Förordningen börjar gälla 25 maj 2018 och ersätter då 
personuppgiftslagen, PuL.

Respektive nämnd och bolag är personuppgiftsansvarig för behandlingen av 
personuppgifter inom sin verksamhet. Enligt dataskyddsförordningen ska 
varje nämnd utse ett dataskyddsombud. 

Dataskyddsombudet ska enligt dataskyddsförordningen, artikel 39, bland 
annat ha följande uppgifter:
- informera och ge råd till den personuppgiftsansvarige eller 
personuppgiftsbiträdet och de anställda som behandlar personuppgifter om 
deras skyldigheter enligt förordningen
- övervaka efterlevnaden av förordningen och ge information till och utbilda 
personal
- på begäran ge råd vad gäller konsekvensbedömningen avseende dataskydd 
och övervaka genomförandet
- samarbeta med tillsynsmyndigheten
- fungera som kontaktpunkt för tillsynsmyndigheten i frågor som rör 
behandling, inbegripet förhandssamråd och vid behov samråda i andra 
frågor.

En annan förändring är att de nya reglerna ställer krav på 
dataskyddsombudets kompetens och placering i organisationen. Den person 
som utses måste ha tillräcklig kunskap om dataskydd och ska utses på 
grundval av yrkesmässiga kvalifikationer, sakkunskap och förmåga att 
utföra uppgifterna. Ombudet ska kunna agera självständigt och oberoende i 
organisationen och ska rapportera till organisationens ledning.
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Kommunstyrelsen ska utse personuppgiftssamordnare för att ansvara för 
och samordna personuppgiftsbehandlingen i det operativa arbetet. De som 
utses som personuppgiftssamordnare ska vara en kontaktperson till 
dataskyddsombudet. Personerna ska inneha sakkunskap om gällande regler 
och vara ett stöd till verksamheten i frågorna. De ska se till att 
kompetensutveckling garanteras i den egna verksamheten. Som 
personuppgiftssamordnare ska man särskilt jobba för att verksamheten 
fångar upp och registrerar nya behandlingar av personuppgifter 

Verksamheten ska utse registerförtecknare som ansvarar för att föra register 
över verksamhetens behandlingar. Det kan vara flera olika 
registerförtecknare med avgränsade ansvarsområde. Personerna ska tillse att 
informationen i registret uppdateras vid behov. De kommer fungera som 
personuppgiftssamordnarnas förlängda arm uti verksamheterna.
Motivering av beslut
Efter diskussioner med kommunerna i Halland har man kommit överens 
om att anställa två gemensamma dataskyddsombud för Kungsbacka, 
Varberg, Falkenberg, Hylte och Laholm. Det ena ombudet ska främst arbeta 
mot Kungsbacka och Varberg och det andra mot Falkenberg, Hylte och 
Laholm. Målet är att de två dataskyddsombuden ska samverka och 
gemensamt ta ställning i övergripande frågeställningar. 

För Falkenberg, Hylte och Laholm har Jessica Karlsson anställts och hon  
börjar sin tjänstgöring den 21 maj 2018. 
Ekonomi
Falkenberg, Hylte och Laholm delar på kostnaden för det gemensamma 
dataskyddsombudet. Samtliga nämnder och bolag kommer att medfinansiera  
tjänsten. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-04-24
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§ 151

Förlängning av förordnandet av tillförordnad 
kommunchef , KS 2017/501
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Förlänga förordnandet för Anders Ramberg som tillförordnad 
kommunchef.

2. Fördordnandet gäller för perioden 2018-05-16 till och med 2018-05-31.

Beskrivning av ärendet
Kommunstyrelsen beslutade vid sitt sammanträde 2017-11-14 att utse 
Anders Ramberg som tillförordnad kommunchef för perioden fram till och 
med 2018-02-13. Därefter har förordnandet förlängts till och med 
2018-05-15. 

Kommunstyrelsen beslutade vid sitt sammanträde 2018-02-20 att tillsätta 
Lars Fröding som kommunchef, vars förordnande böjar löpa 2018-06-01.

Motivering av beslut
Eftersom Lars Fröding tillträder som ny kommunchef 2018-06-01 föreligger 
behov av att förlänga Anders Rambergs förordnande som tillförordnad 
kommunchef för perioden 2018-05-16 till och med 2018-05-31.

Ekonomi
Beslutet påverkar ej kommunens ekonomi. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-05-02
Kommunstyrelsen 2018-02-20, § 75
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§ 152

Svar på kommunrevisionens granskning avseende 
nämnds- och bolagsprotokoll , KS 2018/109
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Översända tjänsteskrivelsen till kommunrevisionen som 
kommunstyrelsen svar på granskningsrapporten avseende nämnd- och 
bolagsprotokoll.

Beskrivning av ärendet
Kommunrevisionen har uppdragit åt Pricewaterhouse Coopers (PwC) att 
granska om nämndprotokollen överensstämmer med kommunallagen samt 
om nämnd- och bolagsprotokollen är ändamålsenliga för att möjliggöra 
kommunstyrelsens uppsiktsplikt. 

I granskningen har nämnd- och bolagsprotokoll bedömts var för sig. Vad 
beträffar nämndprotokollen bedömer kommunrevisionen att dessa 
huvudsakligen utformas på ett ändamåls- och lagenligt sätt, vilket 
följaktligen innebär att dessa huvudsakligen uppfyller kommunallagens 
krav, att de är informativa samt skrivna på ett lättförståeligt sätt. De 
protokoll som inte anses uppfylla kontrollmålen till fullo kan i sin 
nuvarande form anses tillföra tillräcklig information för att 
kommunstyrelsens bedöms kunna uppfylla uppsiktsplikten ändamålsenligt. 

Kommunrevisionen rekommenderar att det utarbetas riktlinjer för 
nämndernas protokoll i syfte att ha en kommungemensam standard och 
tydliggöra i organisationen vad nämndprotokollen bör innehålla för att bland 
annat uppfylla kommunallagens krav och för att kommunstyrelsen ska 
kunna uppfylla sin uppsiktsplikt ändamålsenligt. Vidare rekommenderas att 
det även utarbetas riktlinjer för hur bolagsprotokollen ska utformas för att 
kommunstyrelsen ska kunna uppfylla sin uppsiktsplikt ändamålsenligt. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen har för kommunstyrelsen föreslagit ett svar 
på kommunrevisionens granskningsrapport, vilken i korthet bemöter 
kommunrevisionens rekommendationer. Tjänsteskrivelsen föreslås 
översändas till kommunrevisionen som kommunstyrelsens svar. 

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-04-23
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2018-04-23
Kommunrevisionen, revisionsrapport om granskning av nämnd- och 
bolagsprotokoll, 2018-02-15
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§ 153

Antagande av nya verksamhetsområden för VA, KS 
2018/237
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Inrätta och utvidga verksamhetsområdet för VA enligt föreslagna 
förändringar avseende del av Tröinge 15:1, Tröinge 6:75 samt del av 
Hjortsberg 3:37, i enlighet med Falkenbergs Vatten och Renhållnings 
AB:s förslag. 

2. VA-området inom Hjortsberg 3:37 ska inte byggas ut förrän detaljplan 
för området är fastställd.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs Vatten och Renhållnings AB (FAVRAB) har i egenskap av 
huvudman för VA-verksamheten i Falkenbergs kommun beslutat att föreslå 
kommunfullmäktige besluta att inrätta verksamhetsområden för VA. 

Ärendet gäller där nyanslutningar skett i det befintliga verksamhetsområdets 
närhet. Verksamhetsområden definieras som det geografiska område inom 
vilket en eller flera vattentjänster har ordnats eller ska ordnas genom en 
allmän VA-anläggning. 

Beslutet rör områdena del av Tröinge 15:1, del av Tröinge 6:75 samt del av 
Hjortsberg 3:37. Föreslagna utvidgningar av verksamhetsområde är inte 
framdriva av exploatering.  

Motivering av beslut
Utökning av verksamhetsområden är ett normerande beslut som ska beslutas 
av kommunfullmäktige. Det är kommunens ansvar att inrätta 
verksamhetsområden, och ej huvudmannens. Nya verksamhetsområden tas 
upp för beslut en gång per år eller vid särskilda tillfällen om en utbyggnad 
kräver det. Kommunstyrelseförvaltningen har inget att erinra mot förslaget, 
utan föreslår att kommunfullmäktige beslutar att inrätta och utvidga 
verksamhetsområdet för VA enligt föreslagna förändringar i enlighet med 
FAVRAB:s förslag. 

Ekonomi
För att ta ut avgifter enligt gällande VA-taxa är det erforderligt att aktuella 
områden tas in i verksamhetsområdet.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-05-04
Falkenbergs Vatten och Renhållnings AB 2018-02-08, §10
Kartor 
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Yrkande
Per Svensson (S) yrkar att VA-området inom Hjortsberg 3:37 inte byggs ut 
förrän detaljplan för området är fastställd.

Propositionsordning
Ordförande ställer proposition på Per Svenssons (S) tilläggsyrkande mot 
avslag och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Per 
Svenssons (S) yrkande.
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§ 154

Samråd i miljöärende - Torsåsens Fågelprodukter, KS 
2016/522
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Anta tjänsteskrivelse 2018-04-27 som kommunstyrelsens yttrande

Beskrivning av ärendet
Torsåsens Fågelprodukter AB har för avsikt att söka tillstånd för utökning 
av sin verksamhet. Gränsen för nuvarande miljötillstånd är produktion 
motsvarande högst 30 000 ton slaktvikt per år. Företaget avser nu söka 
tillstånd för produktion motsvarande högst 60 000 ton slaktvikt per år. 
Företaget hämtar nu in synpunkter inför upprättandet av 
miljökonsekvensbeskrivning och tillståndsansökan.

Motivering av beslut
Företagets utökning av produktion kan innebära konsekvenser i form av 
omgivningspåverkan. Det beskrivs i en miljökonsekvensbeskrivning som 
tillhör ansökan om miljötillstånd. Kommunens synpunkter består av ett antal 
punkter där förtydliganden behövs. Kommunens ställningstagande sker vid 
remissen av den färdiga ansökan med tillhörande 
miljökonsekvensbeskrivning. 

Ekonomi
Beslutet påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-04-27
Samhällsbyggnadsavdelningen, tjänsteskrivelse 2018-04-27
Missiv - samråd
Information inför samråd avseende upprättande av MKB och 
tillståndsansökan enligt miljöbalken
Karta 
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§ 155

Motion - Kommunal lekplats med tillgänglighetsprofil, 
KS 2017/92
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Uppdra åt kultur- och fritidsnämnden att i program för utomhuslek 
avsätta plats för en lekplats med särskilt hög tillgänglighet.

2. Därmed anse motionen bifallen.

Beskrivning av ärendet
Marcelle Farjallah (S) har inkommit med en motion om att 
kommunfullmäktige ska uppdra åt kultur- och fritidsnämnden att skapa en 
ny kommunal lekplats med tillgänglighetsprofil. Motionären menar att det 
finns flera lekplatser runt om i kommunen, men ingen av dessa har 
tillgänglighetsprofil som därmed tillfredsställer de behov och krav barn med 
funktionsnedsättning har.

Kultur- och fritidsnämnden har beretts möjlighet att yttra sig över motionen 
och föreslår att kommunfullmäktige ska uppdra åt nämnden att lämna ett 
äskande om investering för ny kommunal lekplats med tillgänglighetsprofil i 
2018 års budgetprocess för budget 2019. Nämnden anser att det är av vikt 
att höja nivån i arbetet för ökad tillgänglighet inom området för 
fritidsmöjligheter. För tillfället pågår ett arbete på kultur- och 
fritidsförvaltningen med att upprätta ett program för utomhuslek, vilken bör 
vara fastställd innan ett eventuellt budgetäskande i enlighet med 
motionärens förslag framställs. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen delar motionärens uppfattning om att det är 
av värde att alla barn ges möjlighet att på lika villkor nyttja kommunens 
lekplatser för ett rikare friluftsliv. Lekplatser med en tillgänglighetsprofil 
skulle kunna ses som en åtgärd i enlighet med kommunfullmäktiges 
övergripande mål om ökad inkludering. 

Enligt kultur- och fritidsnämnden kommer det lämnas ökat utrymme för ett 
tydligare tillgänglighetsperspektiv i det kommande programmet för 
utomhuslek gällande kommunala lekplatser som har arbetats fram av kultur- 
och fritidsförvaltningen i samråd med samhällsbyggnadsavdelningen vid 
kommunstyrelseförvaltningen. Planen väntas bli politiskt fastställd av 
kultur- och fritidsnämnden i juni 2018. Rimligen borde motionens förslag 
om tillgänglighetsprofil därför avvakta nämnda lekplatsplan för att inte 
föregripa innehållet i planen som berör det lånsiktiga utvecklings, skötsel- 
och etableringsarbete av lekplatser som ska vara gällande framöver. 

Då kultur- och fritidsnämnden är positivt inställd till motionärens förslag 
eftersom dess intention stämmer ambitionsmässigt väl överens med 
kommande program för utomhuslek, samt att motionen vidare är följsam 

54



Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2018-05-15

Utdragsbestyrkande
2 (2)

med kommunens utvecklingsmål om inkludering, föreslår 
kommunstyrelseförvaltningen att motionen ska anses bifallen då kultur- och 
fritidsnämnden i så fall avser äska medel för en lekplats med 
tillgänglighetsprofil för budget 2019.

Ekonomi
Om motionens förslag införlivas påverkas den kommunala ekonomin då 
investeringskostnaderna uppskattas vara 12-13 miljoner kronor, enligt 
kultur- och fritidsnämndens yttrande. Vidare poängterar nämnden att 
kostnaden är förenat med ambitionsnivån kopplat till markberedning, 
byggnation och redskap. En mer precis kostnad är att vänta vid en eventuell 
utredning och äskande till budgetberedningen om lekplats med 
tillgänglighetsprofil.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-03-27
Motion om kommunal lekplats med tillgänglighetsprofil, 2017-02-14
Kultur- och fritidsnämnden 2017-06-13, § 46

Yrkande
Marcelle Farjallah (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.
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§ 156

Motion - Bygg en cykelväg på Fajansvägen, KS 
2017/509
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Konstatera att prioriteringsordning och kostnadsberäkningar utifrån 
utpekade områden i Falkenbergs cykelstrategi ännu inte är genomförd, 
varför beslut om enskilda åtgärder och projekt som anges i 
cykelstrategin inte bör föregripa planeringsarbetet.

2. Översända motionen till tekniska nämnden för att beakta dess intention i 
planeringsarbetet utifrån cykelstrategins föreslagna åtgärder.

3. Därmed anse motionen behandlad. 

Beskrivning av ärendet
Stig Agnåker (C) och Evelyn Saw Kian Ooi (C) har inkommit med en 
motion om att cykelväg ska byggas utmed Fajansvägen med anslutning till 
Lasarettsvägen och vidare söderut över nya bron vid Hertings kraftverk och 
fram till Carlsberg. Motionärerna anser att det är farligt för cyklister att 
cykla på bilvägar.

Tekniska nämnden har beretts möjlighet att yttra sig över motionen. 
Nämnden förmedlar i sitt yttrande att motionärernas förslag om avskild 
cykelväg från bilvägen är möjligt att förverkliga, under förutsättning att 
Fajansvägen breddas. Precis som motionärerna också påpekar konstaterar 
tekniska nämnden att berörd sträcka är utpekad i Falkenbergs cykelstrategi, 
liksom korsningspunkter där cykelväg korsar väg medmotorfordon. En 
prioriteringsordning och kostnadsberäkning av de behov som presenteras i 
cykelstrategin är emellertid ej genomförd, vilket bör göras innan beslut 
fattas om enskilda projekt. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen välkomnar motionärernas intresse för säker 
och trygg framkomlighet för cyklister i Falkenberg. Den sträcka som är 
aktuell i motionens förslag är också en sträcka som finns omnämnd och 
utpekad bland de många sträckor som finns med i den cykelstrategi som 
tekniska nämnden beslutat om 2015.

Då de utpekade områden som anges i cykelstrategin varken har inställts i en 
prioriteringsordning för genomförande eller kostnadsberäknats delar 
kommunstyrelseförvaltningen tekniska nämndens uppfattning att det bör 
utredas och göras, innan beslut fattas om enskilda projekt i cykelstrategin. 
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Prioriteringsordningen kommer att iordningställas under 2018, varefter 
åtgärderna kommer kostnadsberäknas. Motionens intention bör däremot 
finnas med i det fortsatta arbetet med cykelstrategin. Därmed bör motionen 
anses behandlad. 

Ekonomi
Motionens förslag är förenat med kostnader, eftersom en enskild cykelväg 
erfordrar en breddning av Fajansvägen. Breddad väg och en betongkant som 
avskiljer vägen mellan motorfordon och cyklister beräknas uppgå till 1 mkr. 
Under 2018 är investeringsmedel för gång- och cykelvägar redan avsatta för 
andra objekt än Fajansvägen. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-03-26
Motion om cykelväg på Fajansvägen, 2017-10-31
Tekniska nämnden 2018-01-31, § 12
Tekniska nämnden, Falkenbergs cykelstrategi, 2015-12-16

Anteckning
Åke Andersson (V) antecknar till protokollet att det redan finns en cykelväg 
på aktuell vägsträcka.
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§ 157

Motion - Regnskydd på lekplatsen vid Vallarna, KS 
2017/159
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Ge kultur- och fritidsnämnden i uppdrag att till budgetarbetet inför 2019 
ta med ett förslag om investering i ett väderskydd på lekplatsen vid 
Vallarna.

2. Därmed anse motionen vara behandlad. 

Beskrivning av ärendet
Sara Grimpe Wernersson (S) har inkommit med en motion om att kultur- 
och fritidsnämnden ska uppdras att avsätta medel för byggande av 
regnskydd på Vallarnas lekplats. Motionären anser att lekplatsen på 
Vallarna med omnejd kan erbjuda aktiviteter och rekreation för såväl 
boende som besökare, men saknar platser med skyddande tak mot 
nederbörd. 

Kultur- och fritidsnämnden har beretts möjlighet att yttra sig över motionen. 
Nämnden anser att motionens förslag stämmer väl överens med pågående 
utvecklingsarbete över Vallarnas friluftsområde. Vidare anser nämnden att 
lekplatsen och friluftsområdet är en plats för såväl boende som tillresande 
och således en viktig kultur- och fritidspunkt, varför motionens intention 
välkomnas.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen konstaterar att motionen ligger väl i linje 
med kultur- och fritidsnämndens pågående utvecklingsarbete av Vallarna. 
Sedan tidigare har det framkommit förslag och önskemål om bland annat 
solskydd på lekplatsen vid Vallarna, varför ett väderskydd kan vara 
tillämpligt vid fall av såväl solsken som nederbörd. 

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att motionen ska översändas till 
budgetberedningen för vidare handläggning, eftersom motionens förslag är 
förenat med budgetkostnader. En återrapportering i samband med budget för 
2019 ska ske för att kommunfullmäktige ska följa upp hur motionens 
intention beaktats i budgetdokumentet. 

Ekonomi
Inför budget för 2018 äskade kultur- och fritidsnämnden om 500 tkr i 
löpande investeringsanslag för införlivande av medborgarförslag. Som 
tänkbara investeringsobjekt nämndes bland annat väderskydd. Anslag enligt 
nämndens äskande beviljades emellertid ej. 

Ett införlivande av motionärens förslag är förenat med kostnader. Kultur- 
och fritidsnämnden ser inga möjligheter att omfördela medel för förslaget i 
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nuvarande budgetutrymme, varför ärendet bör handläggas av 
budgetberedningen i arbetet för budget för 2019.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-04-10
Motion om regnskydd på lekplatsen vid Vallarna, 2017-03-21
Kultur- och fritidsnämnden 2017-06-13, § 48
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§ 158

Motion - Trygghetsskapande åtgärder på stationens 
parkering, KS 2017/549
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Konstatera att kommunstyrelsens arbetsutskott vid sitt sammanträde 
2018-03-27 beslutat att kommunen ansöker om kameraövervakning vid 
Falkenbergs station, att värmekameror placeras ut om 
kameraövervakningsansökan inte beviljas, samt att tekniska nämnden 
ska utreda och redovisa kostnader för utökad belysning och byggande av 
cykelgarage vid Falkenbergs station.

2. Därmed anse motionen bifallen.

Beskrivning av ärendet
Dahn Persson (S) har inkommit med en motion om att kommunchefen ska 
uppdras att snarast verkställa trygghetsskapande åtgärder på parkeringen vid 
Falkenbergs station i samråd med andra inblandade organisationer. Vidare 
föreslås att kommunfullmäktige ska uttala sig positivt om 
kameraövervakning vid stationen, samt att resurser ska tilldelas för att 
möjliggöra åtgärder vid parkeringen. Motionären anser att situationen med 
skadegörelse och stölder av fordon som står parkerade på Falkenbergs 
station är allvarlig och minskar tryggheten.

Mot bakgrund av att motionen anmäldes i kommunfullmäktige och att ett 
ärende med samma innebörd väcktes på kommunstyrelsens sammanträde 
2017-12-05 har kommunchefen uppdragit åt Räddningstjänsten Väst att 
ansöka om kameraövervakning vid Falkenbergs station. På sammanträdet 
med kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-03-27 redovisade 
kommunchefen möjliga alternativ för trygghetsskapande åtgärder vid 
Falkenbergs station. Arbetsutskottet beslutade då att uppdra åt mark- och 
exploateringsenheten på kommunstyrelseförvaltningen att hos Länsstyrelsen 
i Hallands län ansöka om kameraövervakning vid Falkenbergs station. Om 
inte ansökan om kameraövervakning beviljas av Länsstyrelsen uppdras 
Räddningstjänsten Väst att placera värmekameror vid Falkenbergs station. 
Vidare beslutade arbetsutskottet att uppdra åt tekniska nämnden att utreda 
och redovisa kostnader för utökad belysning och byggande av cykelgarage 
vid Falkenbergs station.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen delar motionärens problembeskrivning 
angående den eskalering av skadegörelse, inbrott och stölder av bilar och 
cyklar som skedde under vintern 2017. Som resenär och besökare på 
Falkenbergs station ska det kännas tryggt att vistas där och att lämna sitt 
fordon parkerat utan oro för att utsättas för brott. Då ärendet hanterats 
tämligen skyndsamt från kommunstyrelseförvaltningens sida har inte 
motionen behandlats i kommunfullmäktige innan de föreslagna åtgärderna 
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vidtagits. Eftersom kommunstyrelsens arbetsutskott redan beslutat att 
ansöka om kameraövervakning vid stationen i första hand, och placera 
värmekameror i andra hand, samt att utreda och redovisa kostnader för 
utökad belysning och byggande av cykelgarage vid Falkenbergs station, 
föreslår kommunstyrelseförvaltningen att motionen ska anses bifallen.

Ekonomi
Åtgärderna om kameraövervakning eller placering av värmekameror 
bedöms inte påverka kommunens ekonomi. Vad åtgärder i form av utökad 
belysning och cykelgarage beräknas kosta kommer att redovisas när en 
sådan utredning är färdigställd.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-04-04
Motion om trygghetsskapande åtgärder på stationens parkering, 2017-11-28
Kommunstyrelsens arbetsutskott § 88, 2018-03-27
Kommunstyrelsen § 343, 2018-12-05

Yrkande
Dahn Persson (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.
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§ 159

Motion - Namnändring av kommunala handikapprådet., 
KS 2014/472
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Konstatera att kommunfullmäktige vid sitt sammanträde 2018-03-27 
beslutat om ny politisk organisation att gälla från och med 2019-01-01, 
vilket bland annat innebär att kommunala handikapprådet ska byta namn 
till kommunala tillgänglighetsrådet. 

2. Därmed anse motionen bifallen.

Beskrivning av ärendet
Jan Berge (MP) har inkommit med en motion om att Falkenbergs kommun 
ska se över namnformuleringen av kommunala handikapprådet, eftersom 
begreppet handikapp inte längre anses vara tidsenligt. Då det finns flera 
kommuner som ändrat namn på rådet menar motionären att Falkenbergs 
kommun ska se över namnformuleringen av rådet i syfte att ändra det.

Socialnämnden har 2016-02-24 beslutat att avge yttrande över motionens 
förslag, efter det att nämnden inhämtat synpunker från kommunala 
handikapprådet. Nämnden anser att Falkenbergs kommun tillsvidare bör 
avvakta med en eventuell namnändring av kommunala handikapprådet, 
bland annat därför att begreppet handikapp fortfarande används i samtliga 
namn på kommunala och regionala råd i Hallands län. Utöver det har 
begreppsförändringen från handikapp till funktionsnedsättning ännu inte 
slagit igenom, vilket följaktligen kan riskera missförstånd. 

Kommunfullmäktige beslutade 2016-04-26 att återremittera ärendet till 
socialnämnden för att överväga frågan ytterligare. Socialnämnden har 
därefter, 2016-10-26, inkommit med ett nytt yttrande där det framgår att 
nämndens uppfattning inte förändrats mot tidigare översänt yttrande. 
2016-12-06 beslutade därefter kommunstyrelsen att återremittera ärendet till 
kommunstyrelseförvaltningen för att se över namn och uppdrag av 
kommunala handikapprådet. 

I samband med arbetet i kommunfullmäktiges beredning för översyn av den 
politiska organisationen och interkommunala samarbeten har frågan om 
kommunala handikapprådets namn varit föremål för övervägande. 
Kommunfullmäktige beslutade vid sitt sammanträde 2018-03-27 om ny 
politisk organisation att gälla från och med 2019-01-01, vilket bland annat 
innebär att kommunala handikapprådet ska byta namn till kommunala 
tillgänglighetsrådet. 

Motivering av beslut
Då kommunfullmäktige vid sitt sammanträde 2018-03-27 beslutat om ny 
politisk organisation i Falkenbergs kommun innebär det att namnet på 
kommunala handikapprådet kommer att ändras till kommunala 
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tillgänglighetsrådet. Kommunfullmäktiges beredning för den politiska 
organisationen och interkommunala samarbeten föreslog i sitt förslag till ny 
organisation namnändringen av rådet, vilket kommunfullmäktige senare 
antog. Namnändringen ska gälla från och med 2019-01-01. Därmed anser 
kommunstyrelseförvaltningen att motionen bör anses vara bifallen.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-04-04
Motion om namnändring av kommunala handikapprådet, 2014-12-17
Kommunfullmäktige § 67, 2018-03-27
Kommunstyrelsen § 357, 2016-12-06
Kommunfullmäktige § 102, 2016-04-26
Socialnämnden § 159, 2016-10-26
Socialnämnden § 24 2016-02-24
Kommunala handikapprådet § 28, 2015-09-17
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§ 160

Motion - Modernisera kommunens språk., KS 2017/131
Beslut
Arbetsgivarutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka 
kommunfullmäktige besluta

1. Konstatera att Falkenbergs kommun redan idag arbetar med 
övergripande jämställdhetsarbete som på ett naturligt sätt bland annat 
kommer att leda till ett förändrat språkbruk, vilket innebär att beslut om 
ordval inte kan anses vara nödvändigt.

2. Därmed anses motionen behandlad.

Beskrivning av ärendet
I Per Svenssons (S) och Rebecka Kristenssons (S) motion om att 
modernisera Falkenbergs kommuns språk yrkas att benämningen tjänsteman 
ersätts av tjänsteperson. Förslaget skulle enligt motionärerna bland annat 
innebära en utveckling mot ett mer jämställt och könsneutralt språkbruk 
som även syns runt om i Sverige hos ett flertal kommuner samt hos 
arbetsgivarorganisationen SKL (Sveriges kommuner och landsting).

I personalavdelningens tjänsteskrivelse vägs för- och nackdelar in i det 
föreslagna beslutet. Ett jämställt och enhetligt språkbruk samt ett stark 
symbolvärde ses i tjänsteskrivelsen som tydliga fördelar. Som nackdelar 
belyses den upplevelse av hög detaljstyrning som kan komma att upplevas 
hos medarbetarna. 

Motivering av beslut
Med hänsyn till det jämställdhetsarbete som bedrivs i Falkenbergs kommun 
idag menar personalavdelningen genom sin tjänsteskrivelse att 
förutsättningar för ett mer jämställt språkbruk skapas i verksamheterna. 

De tydliga fördelar som inryms i förslaget är ett mer jämställt språkbruk, det 
viktiga symbolvärdet i att allas lika värde samt en enhetlighet i språkbruket 
sett till den paraplyorganisation som ryms under SKL. En nackdel som kan 
följa av förslaget är en upplevelse hos medarbetarna av hög detaljstyrning 
samt att det redan idag drivs ett jämställdhetsarbete inom 
kommunkoncernen som skapar förutsättningar för att per automatik övergå 
till ett jämställt och könsneutralt språk i både tal och skrift.

I det ärendehanteringssystem (Evolution) medarbetarna i störst utsträckning 
använder för framställan av diverese handlingar används begreppet 
handläggare för den person som ansvarar för ärendet. Handläggare bör ses 
som ett könsneutralt alternativ till tjänsteman.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-04-05
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Motion om att modernisera kommunens språk, 2017-03-08
Tjänsteskrivelse Personalavdelningen 2018-04-05

Yrkande
Mari-Louise Wernersson (C) och Stig Agnåker (C) yrkar bifall till 
arbetsgivarutskottets förslag. 

Per Svensson (S) och Rebecka Kristensson (S) yrkar att motionen ska 
bifallas. 

Propositionsordning
Ordförande ställer proposition på arbetsgivarutskottets förslag mot Per 
Svenssons (S) med fleras ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen 
beslutar i enlighet med arbetsgivarutskottets förslag. 

Votering 
Votering begärs och verkställs. 

Ja-röst för arbetsgivarutskottets förslag. 
Nej-röst för Per Svenssons (S) yrkande.

Ledamot JA NEJ Avstår
Per Svensson (S) X
Claës-L Ljung (M) X
Dahn Persson (S) X
Tore Holmefalk (C) X
Marcelle Farjallah (S) X
Niklas Liljeroth (M) X
Stig Agnåker (C) X
Lars Fagerström (L) X
Rebecka Kristensson (S) X
Susan Pettersson (KD) X
Lennart Torstensson (S) X
Jan Berge (MP) X
Mari-Louise Wernersson (C) X

Med ett utfall om sju ja-röster mot sex nej-röster beslutar kommunstyrelsen 
i enlighet med arbetsgivarutskottets förslag.

Reservation
Per Svensson (S), Dahn Persson (S), Marcelle Farjallah (S), Rebecka 
Kristensson (S) och Lennart Torstensson (S) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för Per Svenssons (S) med fleras yrkande.

Anteckning 
Anna Johansson (S), Per-Gunnar Andersson (S) och Åke Andersson (V) 
anmäler avvikande mening mot beslutet till förmån för Per Svenssons (S) 
yrkande.
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§ 161

Motion - Servicecenter för nyanlända, KS 2017/158
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Uppdra åt socialnämnden att, tillsammans med servicenämnden, utreda 
förutsättningarna att inrätta ett servicecenter för kommuninvånare i 
enlighet med motionärens intention om samlokalisering av 
myndighetskompetens. 

2. Utredningen ska vara färdigställd i oktober 2018.

3. Därmed anse motionen bifallen.

Beskrivning av ärendet
Sara Grimpe Wernersson (S) har inkommit med en motion om att 
möjligheten att inrätta ett servicecenter med möjlighet till drop in-service för 
nyanlända ska utredas. Motionären menar att ett servicecenter för nyanlända 
är erforderligt för att ge praktisk vägledning i kontakt med myndigheter, 
information om skolval, barnsomsorg och hälsovård med mera. Vidare 
menar motionären att det är optimalt för den enskilde om dessa kompetenser 
finns samlat på en plats.

Integrationsberedningen, socialnämnden och servicenämnden har beretts 
möjlighet att yttra sig över motionens förslag. Samtliga nämnder och 
beredningen är positivt inställda till motionens förslag. Socialnämnden och 
integrationsberedningen anser att den utredning som föreslås i motionen inte 
enbart bör innefatta nyanlända, utan samtliga kommuninvånare. Ett 
servicecenter för samtliga kommuninvånare menar socialnämnden och 
integrationsberedningen skulle kunna tillgodose informationsbehovet hos 
nyanlända på ett mer inkluderande sätt i jämförelse med ett servicecenter 
som enbart riktar sig till en särskilt utvald målgrupp. 

Vidare anser socialnämnden att en utredning om servicecenter bör 
genomföras på övergripande kommunal nivå och även omfatta den uppgift 
om att tydliggöra förutsättningarna för samlokalisering av myndigheter som 
hittills ingått i målen för Falkenbergsmodellen samt var det eventuella 
servicecentret skulle kunna vara placerat. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen välkomnar motionärens förslag om att utreda 
möjligheten att inrätta ett servicecenter för nyanlända, där vägledning kan 
ges vid kontakt med myndigheter och information om det kommunala 
utbudet av välfärdstjänster finns tillgängligt. Det är av vikt att nyanlända ges 
samma information om det kommunala välfärds- och serviceutbudet, samt 
erhåller samma möjlighet att vara i kontakt med myndigheter som personer 
som sedan tidigare är etablerade i samhället. Socialnämndens förslag om att 
låta utreda ett servicecenter som är tillgängligt för alla kommunmedborgare, 
istället för endast till nyanlända, anser kommunstyrelseförvaltningen är ett 
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steg i arbetet om ökad inkludering i samhället. Information och hantering av 
myndighetsärenden är inte alltid självklart, oavsett om vederbörande är 
nyanländ eller har levt i Sverige under hela livet, varför ett servicecenter 
med innehåll i enlighet med motionärens förslag är att anse vara en 
erforderlig åtgärd. 

I dagsläget utförs informationsinsatser av flera aktörer. Bara inom 
kommunkoncernen sker informationsutbyte och stöd till nyanlända och 
andra medborgare genom flera medarbetare och enheter, av olika 
anledningar. Kontaktcenter är sedan flera år tillbaka den gemensamma 
kontaktingången till Falkenbergs kommun, men möjligheten till information 
och stöd därifrån i ärenden som rör andra myndigheter är begränsad. Därför 
delar kommunstyrelseförvaltningen integrationsberedningens, 
socialnämndens och servicenämndens uppfattning att intentionerna i 
motionärens förslag bör beaktas. Mot bakgrund därav föreslår 
kommunstyrelseförvaltningen att motionen bör bifallas och socialnämnden 
uppdras att, tillsammans med servicenämnden, utreda förutsättningarna att 
inrätta ett servicecenter för kommuninvånare i enlighet med motionärens 
intention om samlokalisering av myndighetskompetens.

Ekonomi
I vilken utsträckning den kommunala ekonomin påverkas av förslaget 
kommer att framgå efter socialnämndens och servicenämndens utredning.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-04-18
Motion om servicecenter för nyanlända, 2017-03-21
Integrationsberedningen 2017-09-11, § 21
Servicenämnden 2017-04-27, 18
Socialnämnden 2017-05-24, § 95
Socialförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2017-05-11

Yrkande
Per Svensson (S) och Marcelle Farjallah (S) yrkar bifall till arbetsutskottets 
förslag.
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Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 162

Anmälningar, KS 2018/2
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Anteckna redovisningen till protokollet.

Delegationsbeslut
Arbetsutskottets beslut vid sammanträden 2018-04-17, 2018-04-24 och 
2018-05-08.

Arbetsgivarutskottets beslut vid sammanträdet 2018-04-12

Kommunchef Anders Ramberg
Beslut 2018-04-27 att utse Johan Klingborg som tillförordnad kommunchef 
för perioden 2018-04-30 t.o.m. 2018-05-01. KS 2018/2

Beslut 2018-05-08 att utse Johan Klingborg som tillförordnad kommunchef 
för perioden 2018-05-10 t.o.m. 2018-03-13. KS 2018/2

Enhetschef på arbetsmarknadsavdelningen, Mikael Paulsson
Tilldelningsbeslut 2018-04-06 gällande upphandling av utbildning i svenska 
för resursjobbare 2018. KS 2018/2

Plansamordnare Agneta Åkesson
Beslut 2018-04-12 gällande kategori av storlek på åtgärd vid ansökan om 
planbesked för del av Källstorp 1:52. KS 2018/110

Upphandlare Maria Videvi
Tilldelningsbeslut 2018-05-08 gällande skanning av leverantörsfakturor. KS 
2018/204

Exploateringsingenjör Janna Andersson
Delegationsbeslut april 2018. Se bilaga 1.

Exploateringsingenjör Anna Persson
Delegationsbeslut april 2018. Se bilaga 2.

Anmälningar av inkomna skrivelser
Protokoll från Länsstyrelsen 2018-03-27 gällande tillsyn över efterlevnad av 
lagen om skydd mot olyckor i kommunalförbundet Räddningstjänsten Väst. 
KS 2018/2

Förvaltningsberättelse 2017 från Hallands arkivförbund. KS 2018/1

Protokoll från Region Halland 2018-04-04 gällande förlängning av regionalt 
serviceprogram. KS 2018/1
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